
 

 

   

 

 
 
 
 
 
 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 
Číslo 2 

Ročník: XXXVII   Datum: 13. 06. 2012   Cena výtisku: 15,- Kč vč. DPH 

 
   

       Foto Ing. Milan Karas 
 
 

 
    Úspěšná oslava 125. výročí transverzální dráhy je jiţ minulostí, kterou bude dál 
připomínat série snímků na řečických webových stránkách a DVD dostupné na 
radnici. 
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Informace z městského úřadu 
„Vzpomínáme“ 

 

   100 let od narození Stanislava Slámy 
 

     28. dubna uplynulo 100 let od narození významné osobnosti 
řečického kulturního a společenského ţivota pana Stanislava 
Slámy. Jiţ v mládí se stal členem místního divadelního spolku, a 
časem doslova řečickou divadelní legendou. Působil zde jako velmi 
dobrý herec, reţisér, maskér, ale i kronikář a funkcionář.  
     Navázal rovněţ na práci Bartoloměje Víty při vedení městské 
kroniky a archivu a zejména díky němu je novodobá historie města 
dobře a přehledně vedena v městských kronikách. 
     Jako člověk byl velmi laskavý a ochotný a já velmi rád 
vzpomínám na všechny chvíle strávené v jeho společnosti ať jiţ 
jako začínající člen divadelního spolku, kdy nám předával své 
bohaté zkušenosti, či při poslouchání vyprávění o dění v našem 
městě před válkou i po ní.  
     Vykonal pro naše město hodně práce v mnoha oblastech a plným právem mu náleţí naše 
úcta a vzpomínka. 
 

Odešel Jan Skočdopole ….. 
 

     V neděli 27. května zemřel ve věku nedoţitých devadesáti let 
významný řečický kulturní činovník a organizátor Jan 
Skočdopole.  
     Narodil se v Humpolci a do našeho města se dostal po svatbě 
s Jarmilou Klaškovou. Okamţitě se zapojil do kulturního dění 
v Kardašově Řečici, zejména v místním divadelním spolku. Jeho 
ţena zde byla významnou reţisérkou a on sám byl hybatelem a 
organizátorem divadelního dění. Nezapomenutelným úspěchem 
obou bylo vítězství místního ochotnického spolku na přehlídce 
„Šrámkův Písek“ v roce 1959 se hrou Trojané, které mnozí ještě 
pamatují. 
     Byl neodmyslitelnou součástí nejenom divadla, ale veškerého 
kulturního ţivota. Osobně jsem se s ním blíţe seznámil v roce 

1978, kdy mě navštívil se svou ţenou Jarmilou, a k mému překvapení mi navrhli, zda bych 
nechtěl hrát divadlo. Tím jsem se dostal do výborné divadelní party a jsem mu za to vděčný. 
Své schopnosti mohl naplno rozvinout po roce 1989, kdy se kulturní ţivot uvolnil a je i jeho 
zásluhou, ţe se rozvinul do nebývalé míry. 
     Jeho koníčkem byla i historie, svými články neúnavně zaplňoval místní zpravodaj. Zapojil se 
i do činnosti v sociální demokracii a já rád vzpomínám na naše diskuse na různá aktuální 
témata, v nichţ jsme se ne vţdy shodli, ale přesto jsme zůstali dobrými přáteli. Jeho vitalita  
a iniciativa, s kterou nám připomínal v kulturní komisi různá výročí, na která bychom neměli 
zapomenout, byla pověstná a já bych mu chtěl za veškerou práci pro naše město poděkovat. 
     Čest jeho památce! 
 

Zemřel velký přítel Kardašovy Řečice 
 

     Dne 9. 4. 2012 zemřel ve svých 86 letech bývalý starosta naší partnerské obce – 
švýcarského Oberdiessbachu – Fritz Vogt, který patřil k zakladatelům partnerství našich měst. 
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Jako dnes si vzpomínám na první setkání před dvaceti lety ve švýcarském Bernu, kdy po 
přečtení jména Kardašova Řečice stoupl sympatický, charizmatický šedesátník a hlásil se 
k nám. Seznámil nás se svým městem a předal mi celou řadu neocenitelných rad a zkušeností, 
které mi pomohly při rozvoji našeho města. 
     Stali jsme se i osobními přáteli a dodnes rád vzpomínám na posezení v jeho domě spolu 
s jeho příjemnou a milou ţenou Theres. Jeho odchod mě velmi zarmoutil a vyvolal ve mně 
celou řadu vzpomínek na staršího a moudřejšího přítele a kamaráda, který bude chybět 
nejenom své rodině a městu, ale i svým přátelům v daleké Kardašově Řečici. 
 

V Masarykově háji zavládla pohoda 
 

     Dá se říci, ţe jiţ tradičním se stává prvomájové odpoledne v Masarykově háji. Také letos jiţ 
potřetí se sešla řečická, mnichovská, ale i nítovická veřejnost v tomto příjemném koutě 
obecních lesů v lokalitě Babka, aby si připomněla osobnost našeho prvního prezidenta T. G. 
Masaryka u jeho  mohyly.  

     Ve velmi příjemném, dá se říci, ţe přímo letním odpoledni, se sešlo téměř sto návštěvníků. 
Po poloţení kytic k Masarykovu pomníku si vyslechli krátkou přednášku na téma TGM a první 
republika, zpestřenou dvěma básněmi v podání paní Maršíkové. Poté následovalo vysvěcení 
nově upravené studánky P. Ing. Mgr. Janem Špačkem. O úpravu studánky se zaslouţili pan 
Eduard Adámek a pan Karel Mach starší a patří jim naše poděkování.  
     Koloritem akce byla účast krojovaných baráčníků z Kardašovy  Řečice i Jindřichova  Hradce. 
Poté jiţ spustila dechová hudba Ing. Karla Macha a tóny jejich nástrojů, které se nesly po 
okolním lese, jenom podtrhly pohodu svátečního odpoledne, kterou si všichni návštěvníci uţívali 
plnými doušky. Spolu s nezbytným občerstvením završily příjemně strávené odpoledne, na 
které budeme všichni rádi vzpomínat. 
 

Výroční osvobození přilákalo malé i velké 
 

     I naše město si připomnělo 67 let od konce 
druhé světové války - Den vítězství. Celá akce 
proběhla v reţii kulturní komise a dá se říci, ţe 
se velmi vydařila. Počínaje počasím, které bylo 
skutečně májové, aţ po hojnou účast dětí i 
dospělých. Oslava začala jako jiţ tradičně u 
hrobu hrdiny od Tobruku Václava Kořínka, kde 
poloţili kytici zástupci města a baráčnické obce, 
jejímţ byl i členem. Poté jsme se přesunuli na 
Náměstí Svobody, kde začala koncertovat velká 
Machova dechovka a navodila tu správnou 
atmosféru. Poloţení kytic k Pomníku padlých 

provedli zástupci města a společenských organizací a podbarvila je trubka Ing. Karla Macha. 
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Lampionový průvod, na který se těšily zejména děti, přivedla dechová hudba na místní 
fotbalové hřiště a večer pak byl zakončen ohňostrojem.  
     Příjemné posezení s občerstvením poté přilákalo zejména mládeţ a prodlouţilo oslavu Dne 
vítězství.                   MVDr. Petr Nekut 

--------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 „Upozorňujeme“ 

 
Boží muka se dočkají opravy 

 
     Probíhá poměrně rozsáhlá oprava a renovace 
drobné sakrální architektury v našem městě a 
okolí. V současné době jiţ začíná úprava terénu 
a okolí boţích muk a kříţů našimi pracovníky, na 
kterou bezprostředně naváţe práce odborné 
firmy, která spočívá v otryskání kamene i 
litinových kříţů a obnovení nátěrů jak vlastních 
kříţů, tak i případných plastik  a nápisů 
nacházejících se na kameni i litině.Tímto 
způsobem zrenovujeme jak stávající kříţe, které 
jsou někdy v ţalostném stavu, jsou zarostlé, 
nakloněné a poškozené. Chceme doplnit tyto 

kříţe i tam, kde kdysi bývaly, či na nová místa, kam by se hodily v dnešní době. Jsou to 
památky, které do naší krajiny patří, odkazují nás k našim kořenům a tradicím, ze kterých jsme 
vzešli a za které bychom se rozhodně neměli stydět, ale naopak se k nim hrdě hlásit. 
     Prosím proto všechny spoluobčany, aby nás upozornili na všechny zapomenuté sakrální 
památky, a my je necháme opravit či doplnit a na nich potom bude, aby se na ně nezapomínalo 
při různých výročích či svátcích, ale aby se staly běţnou součástí našeho ţivota tak, jak tomu 
bývalo dříve. 

 
 

Mecenáši nevymřeli – a to je dobře 
 

      Slovo mecenáš je odvozeno od římského patricia Gaia Cilnia 
Maecenase (70 př. n. l.–8 př. n. l.) přítele prvního římského císaře 
Augusta a štědrého podporovatele umění a zejména mladých římských 
básníků jako byl Vergilius a Horatius, kteří mu ve svých dílech postavili 
pomník trvalejší kamene, který přeţil do dnešních dnů. Své velké jmění 
odkázal císaři Augustovi s tím, ţe ho má nadále rozmnoţovat a 
vynakládat na podporu umění, neboť si byl dobře vědom významu umění 
a literatury pro celou společnost. Jeho jméno se právem stalo synonymem 
pro příznivce a podporovatele umění a kultury, ale nakonec i pro všechny 

donátory, dnes bychom spíše řekli sponzory obecně. 
     Jsem proto rád, ţe i v této nelehké době se najdou novodobí mecenáši, kteří přispějí na 
bohulibý záměr, který poslouţí široké veřejnosti. Takovým mecenášem se stal i pan Zbyněk 
Zajíc a jeho rodina, kteří přispěli na renovaci a návrat boţích muk do krajiny v obci Mnich. Jistě 
všichni sledujeme jeho práci při opravách a rekonstrukcích rybníků a mechanizaci pro jejich 
obhospodařování a o to více nás těší, ţe nezapomíná ani na obec, ve které působí. 
     Chtěl bych mu za jeho podporu a působení v našem městě poděkovat a věřím, ţe i on bude 
mít dobrý pocit, aţ se bude vracet domů kolem této drobné architektury, k jejíţ záchraně přispěl. 
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Rybníkářství na Jindřichohradecku 
 

     Tak se jmenuje nová kniha M. Huleho a M. Kotyzy, jejíţ křest proběhl 
v pátek 13. dubna v Muzeu fotografie v Jindřichově  Hradci za účasti 
autorů, starostů příslušných obcí a sponzora celého projektu pana 
Zajíce z Rybářství Kardašova Řečice, které naprostou většinu rybníků 
na Jindřichohradecku obhospodařuje.  
     Publikace se velmi dotýká i našeho města, protoţe jsou zde 
podrobně zachyceny i rybníky našeho regionu, popsána jejich historie i 
vývoj rybníkářství v našem městě a okolí. Většina z nás si neuvědomuje, 
ţe náš místní podnik Rybářství Kardašova Řečice je po Třeboňském 
rybářství druhým největším rybářstvím v republice, zaměstnává 50 lidí a 
vede si velmi dobře. Investuje do oprav a rekonstrukcí rybníků, 

odbahňování i do nové techniky pro přepravu ryb a jejich manipulaci. Není velkou nadsázkou, 
kdyţ přirovnáme Rybářství Kardašova Řečice a jeho majitele pana Zbyňka Zajíce k velkým 
postavám rybníkářství minulosti, popsaným v této knize. Myslím, ţe je jejich důstojným 
nástupcem a pokračovatelem jejich díla. 
 
 

Městské lesy jsou ve velmi dobrém stavu 
 

     Toto hodnocení není moje, ale je to výsledek kontroly, kterou provedla v našich lesích Česká 
inspekce ţivotního prostředí koncem března letošního roku. Město vlastní celkem 148 ha 
lesních pozemků, jejichţ převáţná část se nachází v Babkách kolem Masarykovy studánky, 
menší část pak v Nítovicích u Dţbánu a v Kardašově Řečici u Kardaše. Část lesů v Babkách je 
pak i v katastru Mnichu. 
     V posledních deseti letech město kvůli nízkým cenám dřeva neprovádělo ţádné těţby  podle 
lesního plánu, coţ se v současné době, kdy jsou příznivé ceny dřeva, snaţíme vyuţívat. 
V loňském roce byl pak příjem za vytěţené dřevo téměř 2 miliony Kč a stal se významným 
příspěvkem do městského rozpočtu.  
     Ruku v ruce s těţbou  jde však téţ čištění pasek od klestu, zalesňování, oplocování, mazání 
proti okusu, lapáky na kůrovce, vyţínání a celá řada dalších starostí spojených s obnovou lesa. 
Jak konstatovala ČIŢP, všechny tyto povinnosti máme splněné a budoucnost městských lesů je 
tudíţ zajištěna. Z velké části je to zásluhou našeho lesního hospodáře pana Milana Surého, 
kterému patří za jeho práci poděkování.  
     V mýtních těţbách chceme i nadále pokračovat neboť máme dostatek mýtních porostů.  Po 
skončení těchto větších těţeb chceme samozřejmě opravit i lesní cesty, které jsou poškozeny 
zejména těţkou technikou při odvozu vytěţeného dřeva. 
 

Senioři komunikují 
 

     Takový je název počítačového kurzu 
pro seniory, kde se seznamují se základy 
ovládání počítače, internetu a e-mailové 
pošty. Naše město uspělo ve výběrovém 
řízení Nadačního fondu manţelů Livie a 
Václava Klausových, který zdarma 
pořádá kurzy pro naprosté začátečníky – 
důchodce, a v současné době se kurz 
rozběhl naplno. K výuce se vyuţívá nově 

vybudovaná a vybavená učebna informačního centra v základní škole, která poskytla 
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zázemí pro 10 účastníků kurzu. Výuka trvá 4 dny po 4 hodinách a účastníci pod 
vedením zkušeného a trpělivého lektora obdrţí zdarma i studijní materiály. 
     Chtěl bych tímto poděkovat Nadačnímu fondu manţelů Klausových za dobrý nápad, 
který naši senioři velmi ocenili. 

MVDr. Petr Nekut 
 

Sbor pro občanské záležitosti 
 

     V druhém čtvrtletí letošního roku oslavili svá ţivotní jubilea tito naši spoluobčané: 
Jiří Bílý      Josef Tůma     
Josef Burkyt      Zdeňka Zahradníková 
Anna Hesová     Vladimíra Hánělová 
Marie Kněţková     Boţena Konopická 
Zdeněk Novák     Jaroslava Dejmková 
Blaţena Janů     Renata Koubová 
Vladimír Kepka     Miloslava Housková 
Antonie Hurtíková     Bedřiška Sedláčková 
Jaroslava Pavlíková    Václav Ryba 
Bořivoj Kadlec     

 
     Přejeme hodně zdraví a štěstí do dalších let. 

Jana Chvojková, Zdeňka Bzonková 
-------------------------------------------------------------------------- 

 

 „Ohlédnutí   za kulturním děním našeho města“                                                               
 

Cena TýTý se předávala v Kardašově Řečici 
 

     Velkým hudebním svátkem byla pro naše město sobota 14. dubna letošního roku, kdy se 
v našem kulturním domě konal koncert skupiny Arakain spolu s Lucií Bílou. Jiţ okolí KD zcela 
zaplněné parkujícími auty dávalo tušit, ţe se zde koná zcela mimořádná akce. Nájemci KD 
panu Roznerovi se podařilo zajistit vystoupení mnohonásobné „zlaté slavice“ v rámci turné 
skupiny Arakain a celá akce splnila očekávání. 
     Zcela zaplněný KD si napřed poslechl předkapelu, po které jiţ vystoupila skupina Arakain. 
Zajímavostí celého večera bylo, ţe souběţně probíhalo v Praze vyhlašování výsledků televizní 
ankety TýTý, kterou Lucie Bílá po roční přestávce opět vyhrála a cenu za ni přebral její bratr, 
který s ní okamţitě sedl do auta a přivezl ji do Kardašovy Řečice a na konci koncertu ji na pódiu 
za aplausu celého KD předal této sympatické zpěvačce. 
     Akce se velmi vydařila, proběhla bez problémů a nám nezbývá neţ se těšit na další hudební 
překvapení, které nám pan Rozner připraví. 
 

Mladé čarodějnice se představily 
 

     Jako kaţdý rok, i letošní 30. duben byl vyhrazen našim zkušeným i začínajícím čarodějnicím, 
které se sešly na fotbalovém hřišti, aby nám předvedly své umění při ovládání tak neobvyklého 
dopravního prostředku, jakým koště bezesporu je. 
     Začátek byl vyhrazen mladým, začínajícím čarodějničkám, které nám na přehlídkovém molu 
ukázaly, co se naučily od svých starších kolegyň. A věřte, ţe se bylo na co dívat a o 
čarodějnický dorost v našem městě rozhodně nemusíme mít obavy. Jejich výkony byly 
obdivuhodné a také je náleţitě ocenila porota, sloţená ze zaslouţilých profesionálek tohoto 
náročného oboru, které mají za sebou nejeden čarodějnický sabat. 
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     Poté jiţ byl zapálen veliký oheň a začal opravdový čarodějnický rej, který naštěstí skončil 
bez váţnějšího úrazu, neboť většina čarodějnic měla na svých turbokošťatech nejmodernější 
bezpečnostní prvky jako jsou bezpečnostní pásy, ochrané přilby, ABS a podobně a dodrţovala 
přísně letové předpisy nad naším hřištěm. 
     Apríl u nás skončil úspěšně a já se loučím s pozdravem „Letu zdar a čarodějnicím obzvlášť!“ 
 

Dětský den se povedl 
 

     S velkým zájmem byl očekáván letošní dětský den v našem městě. Po loňském dobrém 
nápadu a jeho úspěchu u dětí i dospělých byla pomyslná laťka velmi vysoko a veřejnost 
očekávala, s čím přijdou organizátoři letos.  
     Počasí neslibovalo nic dobrého a těsně před začátkem akce se spustil hustý déšť a my 
zvaţujeme, zda celou akci neodvolat. Úderem druhé hodiny však déšť ustupuje, děti i rodiče 
houfně přicházejí a tak celou velkou akci spouštíme. Má název „Cesta kolem světa“ a obsahuje 
návštěvu několika zemí a ukázky některých atributů dané země. V Anglii nás vítá anglická 
královna, v Indii pak tři krásky v sárí, v Japonsku gejši, v Rusku Marfuši, v Africe černošky, Arab 

v kaftanu a velbloud, v Americe indiáni, piráti z Karibiku připluli aţ na náš rybník, ve Španělsku 
hráči FC Barcelona, na Havaji tanečnice, v Bavorsku bodří Bavoráci a na konci pak české selky 
přivítaly účastníky zpátky v Česku. Přechod jednotlivých hranic pak hlídali přísní celníci z řad 
našich hasičů. Na konci účastníky náročné cesty čekalo nezbytné občerstvení, hudba, tanec a 
dobrá nálada, ke které přispěl jak komentář pana Slámy, tak rychlé občerstvení z místních 
zdrojů.  
     Počasí se umoudřilo, posezení na hřišti bylo velmi příjemné a přecházelo do uvolnění a 
pocitu dobře odvedené práce u všech organizátorů a vystupujících. Všem návštěvníkům se 
cesta velmi líbila, ocenili vtipné nápady a jejich perfektní provedení od více neţ padesáti 
vystupujících. Celému tomuto velkému kolektivu patří naše poděkování za to, ţe pod vedením 
Radky Volfové a Jany Chvojkové připravili našim dětem i dospělým velký záţitek, na který 
budou dlouho vzpomínat, nejméně do roku příštího, kdy budou čekat na další překvapení a 
nápady. Laťka je opět výše a diváci namlsaní.  
     Děkujeme a těšíme se na příští rok. 

MVDr. Petr Nekut 
 

 
Hasičské auto se představilo 

 
     V průběhu dětského dne se řečické veřejnosti představilo i zcela zrekonstruované auto 
místních hasičů. Došlo ke kompletní výměně celé nástavby, zvětšení nádrţe, výměně čerpadla, 
osvětlení, byla opravena kabina, vyměněny police, rolety a vyřešeno uloţení materiálu. Přibyly 
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nové nápisy a auto dostalo nový nátěr. Celou opravu za více 
neţ 1 mil. Kč platilo město a Jihočeský kraj na ni přispěl 230 
tis. Kč. 
     Nástavba je z kvalitního silného plastu a měla by vydrţet 
mnoho let. Tato investice podstatně zlepší podmínky pro práci 
místních hasičů, kteří se svým vybavením blíţí profesionální 
jednotce. Za svoji práci si však toto vybavení plně zaslouţí a 
já věřím, ţe to přispěje ke zkvalitnění jejich práce a přitáhne 
další zájemce do jejich řad, zejména z řad mládeţe. 

MVDr. Petr Nekut   

  
 

 
Dětský den v našem městě aneb „Cesta kolem světa“ 

 
     Letošní dětský den byl pojat jako cesta kolem světa, kdy celá trasa nabídla krátkou návštěvu 
ve dvanácti zemích, které mohou děti díky pouţitým prvkům snadno identifikovat. Dětské 
putování probíhalo na stejném okruhu jako minulý rok: od vstupu na fotbalové hřiště směrem na 
Cikar, kolem ţidovského hřbitova, rybníku Nového, hradu  a zpět na zadní fotbalové hřiště. 
     Kaţdé z přihlášených dětí  bylo na cestu vybaveno cestovním pasem, se kterým se po 
skupinkách vydávaly na své dobrodruţné putování „po světě“. Na hranicích, před vstupem do 
kaţdé země, byla celnice kde děti obdrţely razítko do svého cestovního pasu. 
     První zastávka byla v Anglii, kde na malé cestovatele čekala královna Alţběta s princeznou 
Kate a princem Williamem - zde bylo úkolem dětí nosit po královské komnatě anglický čaj. 
Cesta pak pokračovala dále do Indie, kde měly pro děti připravené úkoly Indky v sárí – chůzi na 
chůdách a kdo si netroufl, tak namotával vlnu na špulku pro tkaní indických koberců. Poté se 
děti dostaly přes celníka do Ruska, a tam spolu s Nastěnkou skládaly velikého sněhuláka a 

házely „sněhovýma koulema“ do koše. Za malou chvíli 
se ocitly v Africe, kde kolem ohně tančily pravé černošky, 
které projevovaly nebývalou chuť na příchozí děti. Zde 
ke splnění úkolu musely prokázat i notnou dávku 
odvahy, neboť zvolené doplňky scény nebyly z kategorie 
pohádek Josefa Lady. Nedaleko odtud se rozkládal 
Egypt, tam zas byla na děti připravena královna 
Kleopatra se svojí druţinou a nevychovaným 
velbloudem. Úkolem dětí zde bylo jednoho takového 
velblouda vymalovat. Cesta vedla dál aţ do Japonska - 
zde s japonskými gejšami děti střílely z luku a 
vyzkoušely, jak se vlastně pracuje s jídelními hůlkami. 
Kousek opodál brázdila Nový rybník „Černá perla“ - to uţ 
byl Karibik a jeho piráti. Děti musely přejít po můstku na 
loď houpající se na rozbouřených vlnách a přinést odtud 
z truhly plné pokladů vzácný kamínek a jím se vykoupit 
před „strašnou pirátkou“. O kousek dále se nacházelo 
Bavorsko s bodrým Bavorákem doprovázeným 
krojovanými selkami tohoto kraje a úkolem dětí zde bylo 
naházet bavorské klobásy do velikého hrnce. V lesíku „u 
hradu“ čekali na naše malé cestovatele Indiáni sedící u 

krásného totemu, vedle týpí a vydatně kouřícího ohně, kteří spolu s dětmi navlékali korálky a 
vyráběli náramky. Za hradem pak bylo Španělsko a hráči slavné FC Barcelona se sportovním 
úkolem - děti probíhaly s míčem slalom mezi kuţely. A to uţ mířily na dalekou Havaj, kde 
musely předvést svou šikovnost házením míčků na cíl.  A to byla poslední zastávka, ze které uţ 
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se kvapem vracely zpátky do České republiky. Ve své rodné zemi vítaly děti ţeny v lidových 
krojích a rozdávaly hladovým cestovatelům sladké dobroty na uvítanou a po příchodu na 
fotbalové hřiště limonádu a grilovaného buřta. 
     I na hřišti bylo po celé odpoledne o doprovodný program postaráno, všem přihlíţejícím se 
předvedly děti ze školky se svou sestavou a AEROBIC TEAM Kardaška, dále se představili 
místní modeláři s několika ukázkami ze své činnosti a hudba pro děti zněla z reproduktorů aţ do 
podvečerních hodin. 
     Všechna stanoviště, kterými děti procházely, si kaţdá skupina účinkujících připravila se svou 
vlastní fantazií a za jejich velké nadšení jim patří velký dík. Za organizátory chceme poděkovat 
místním dobrovolným hasičům, kteří perfektně zvládli úlohy celníků. Děkujeme také všem 
malým cestovatelům a jejich rodičům, ţe se s námi na takovou cestu vydali. 
     Uţ teď se všichni těšíme na příští rok a v hlavě uţ máme další nápady …        
                                                           Za všechny zúčastněné Jana Chvojková a Radka Volfová                          
 

Řečice se vrátila do 19. století 
 

     Jiţ počtvrté se naše město zapojilo do oslav výročí naší 
ţeleznice, tentokráte jiţ šlo o 125. výr očí. Jiţ dlouho 
dopředu si připravujeme scénář oslavy a začínáme shánět 
dobové kostýmy, aby přivítání vlaku bylo pokud moţno 
autentické. Pánové se oblékali do fraků s cylindry či ţaketů 
a livrejí s nezbytnými buřinkami a naše dámy opět dokazují, 
ţe jsou elegantní v jakémkoliv století a oděvu. Zejména 
nezbytné klobouky podtrhují jejich půvaby a lze jen litovat, 
ţe móda klobouků ustoupila tak trochu do pozadí.      

     V sobotu v 9 hodin se scházíme na radnici a začíná koncertovat naše dechovka. Poprvé a 
naposled si v celém obsazení zkoušíme rakousko-uherskou hymnu, a pak jiţ začíná řazení 
průvodu. Vyráţíme zvesela k nádraţí a spolu s námi se snáší jemný deštík, který nám však 
neubírá na náladě, ale podepisuje se na dlouhých šatech našich dam, které těţknou po kaţdé 
louţi. Móda to byla jistě hezká, ale měla i svá úskalí. Po příchodu na nádraţí se ujímá své 
funkce i moderátor, který představuje jednotlivé historické figury od kníţete Paara s kněţnou 
Eleonorou, skvěle ztvárněnými Janem Frolíkem a Miloslavou Krullovou, aţ po přednostu stanice 
v podání Jiřího Turka.  Během chvilky přijíţdí parní vlak a vypuká jásot velkého počtu diváků, 
kterých se i v tomto nepříznivém počasí sešlo téměř pět set. Barona Czedika, prezidenta c. a k. 
dráhy, vítá purkmistr Vodráţka, všichni zpívají „Zachovej nám Hospodine“ a program se rozbíhá 
naplno. Počasí se umoudřuje a lidé se začínají dobře bavit, prohlíţí si parní vlak i jeho 
doprovod, který z něj vystoupil. Zejména vojenská druţina vedená vojínem Švejkem předvádí 
cvičení c. a k. armády s nezbytnou střelbou a spolu se šramlem a staropraţskými písničkami 
pozvedají všem náladu, kterou mohutně podporuje také stánek s občerstvením. 
     Hasiči z Pluhova Ţďáru v dobových uniformách doplňují svou historickou ruční stříkačkou 
parnímu stroji vodu, a tak můţe být spokojen i strojvedoucí Vladimír Klimeš, který s mohutným 
strojem přijel. Do programu zapojujeme i hejtmana kraje Jiřího Zimolu, který se mezi námi 
objevil a ukázal, ţe mu Budvar chutná jako všem ostatním. Závěrečná scénka četnické pátrací 
stanice s dopadením zloděje pak uzavírá celé vystoupení, které se protáhlo na celou hodinu. Za 
zvuků Radeckého marše v podání naší dechovky se vlak dává do pohybu a v nás chvíli zůstává 
nostalgie 19. století, kdy bylo na všechno dost času. 
     Chtěl bych tímto poděkovat všem účastníkům oslavy za jejich přínos pro zdar celé akce.  
Více neţ 100 účastníků průvodu z místního divadelního spolku, hasičů, baráčníků, dechovky, 
kočárů, ale i běţných občanů a dětí, kteří se do průvodu zapojili, si zaslouţí plné uznání za svůj 
výkon a veřejnost se můţe jiţ teď těšit na oslavy 130. výročí c. a k. ţelezniční dráhy. 
     S pozdravem „Zachovej nám Hospodine“.  

František Vodráţka, purkmistr  
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Divadelní kukátko 
 

Babička v trenkách nadchla řečické publikum 

 

     S velkým očekáváním byla spojena premiéra divadelní hry Vlastimila Pešky Babička 
v trenkách aneb Aprílová komedie v podání místního ochotnického spolku. Po více neţ 
půlročním zkoušení a přípravách byl náš kulturní dům zcela naplněn natěšenými diváky, kteří se 
velmi dobře bavili jak vlastní hrou, tak neustálými převleky a výkony celého souboru. Ten byl 
jako jiţ tradičně taţen jeho ţenskou částí, která předvedla nejenom své umění herecké, ale i 
nesporné půvaby ţenské. Zdatně jim však sekundovali zejména mladí členové souboru, kteří do 
něj výborně zapadli, jsou jeho nespornou posilou a zejména budoucností.  

     Samostatnou kapitolou pak je nestárnoucí 
Stanislav Červenka v roli inspektora, který 
dokazuje, ţe i v 82 letech má čím oslovit 
publikum a zejména inspirovat své mladší 
kolegy.   
     Hru velmi pozvedl hudební doprovod, který 
byl dílem Petra Ţiţky a byl na vysoké úrovni. 
Rovněţ scéna Karla Staňka spolu s Miloslavou 
Pomijovou přispěla k úspěchu díla a není moţné 

zapomenout ani na celou řadu technických pracovníků, kteří se sice na scéně neobjevili, bez 
jejichţ práce by se však divadlo neobešlo.  
     Celý tento ansámbl pak měla na starosti reţisérka Jaroslava Vlková, která po dvou 
úspěšných hrách opět pozvedla pomyslnou laťku řečického divadla výše a všichni příznivci se 
jiţ těší na to, čím je překvapí příště.  
     Ovace na konci představení byly zaslouţenou odměnou všem, kteří se na hře podíleli. Snad 
jenom distribuci vstupenek je třeba řešit formou předprodeje či větším počtem představení.  
     Představení se stalo událostí místní kulturní sezóny a všem, kteří se na něm podíleli, patří 
naše poděkování.   

MVDr. Petr Nekut 
 

Divadelní soubor J. K. Tyl 
 

     Ve svém příspěvku se chci krátce zmínit o obnovené činnosti ochotnického divadelního 
souboru J. K. TYL v Kardašově Řečici. 
     Činnost jsme obnovili po dvanáctileté přestávce v roce 2010, kdy jsme sehráli úspěšnou 
komedii „Holka odjinud“ a v dubnu loňského roku jsme připravili pohádku „Jeţibaby z Babína“.  
K tomu mám několik zajímavostí - ač to byla pohádka, na první večerní představení přišlo 300 
diváků, celkem pohádku vidělo téměř 1000 diváků a písničky, ke kterým sloţil hudbu Petr Ţiţka, 
se staly mezi dětmi velmi populární a bylo je slyšet všude a hodně dlouho. 
     V březnu letošního roku jsme uspořádali 1. divadelní ples a to na téma 30. léta. Ples byl 
podle ohlasu veřejnosti velmi úspěšný a my uţ přemýšlíme o tématu plesu dalšího. 
     A nyní k představením, která jsme sehráli 27. a 28. dubna letošního roku - “Babička v 
trenkách aneb aprílová komedie“ - ve hře  účinkuje 16 osob a nebylo vţdy jednoduché 
naplánovat zkoušky tak,aby se nás sešla alespoň většina. Herci jsou nejen místní, ale 
 i z blízkého či vzdáleného okolí - z Nítovic a z Dačic, jsou tu lidé pracující ve směnných 
provozech, maminky s malými dětmi, studenti i důchodci - věkové sloţení je 16-82 let. Zkoušeli 
jsme ne vţdy v dobrých podmínkách, ale výsledek našeho snaţení určitě stojí za to. Chtěla 
bych všem zúčastněným, a to i těm, kteří nejsou vidět, ale na celkovém výsledku představení 
mají také velký podíl, moc a moc poděkovat za jejich snahu a věnovaný čas, ale i za to, ţe se 
mnou vydrţeli v dobrém i ve zlém! 
     Chci ale poděkovat také všem návštěvníkům našeho představení - 385 diváků v pátek a 250 
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diváků v sobotu! - To je pro nás obrovská radost, znamená to pro nás i projev vaší přízně  
a ocenění snahy a práce všech, kteří se na činnosti ochotnického divadelního souboru J. K. 
TYL v Kardašově Řečici podílejí.  
     Komedii „Babička v trenkách aneb aprílová komedie“ uvedeme v repríze v pátek 31. srpna  
od 19 hodin v kulturním domě v Kardašově Řečici.  
      
                                                                                                                             Jaroslava Vlková 

Květinový ples  
 

     Na měsíc červenec, přesněji na pátek 27. 07. 2012, jsme si pro všechny občany Kardašovy 
Řečice, ale i pro prázdninové návštěvníky, připravili další z řady našich akcí, které doufáme, se 
stanou v našem městečku, tradicí. Jedná se o „LETNÍ KVĚTINOVÝ DIVADELNÍ PLES“. Po 
velmi úspěšném DIVADELNÍM PLESE, který se konal 03. 03. 2012, jsme se rozhodli pro 
uspořádání další takové akce. A proč tedy nevyuţít slunečného prázdninového počasí?  
Chtěli bychom Vás všechny proto touto cestou pozvat na zcela neformální ples, který Vám, jak 
je jiţ naší tradicí, přinese opět některá překvapení a zároveň doufáme, i nevšední záţitky. A 
proč KVĚTINOVÝ? Léto a květiny k sobě patří, a proto si myslíme, ţe by bylo hezké, kdyby 
kaţdý, kdo se na ples přijde pobavit, měl na svém oblečení květinový vzor nebo alespoň jeho 
oděv květinu obsahoval. Místem konání bude místní fotbalové hřiště a k tanci nám zahraje také 
místní kapela BARET. Snad i počasí bude na naší straně a společně strávíme krásný večer. A 
chystané překvapení? Bude, těšte se. My se na Vás těšíme uţ nyní. 

                                                                          Za divadelní spolek J. K. Tyl Dana Ţiţková 
 

 
Před 160 lety se narodil spisovatel a novinář Jaromír Hrubý 

 
      Myslím, ţe dodnes u nás není mnoho míst, která by se mohla prezentovat tak podrobně a 
důkladně zpracovaným místopisem, jaký svým krajanům zanechal spisovatel, překladatel a 

novinář, řečický rodák Jaromír Hrubý, ve svých dílech 
„Řečice Kardašová a bývalé panství řečické“ (1893) a 
„Místopis Řečice Kardašovy“ (I. – III.), vycházející 
v letech 1928 – 1934, který k tisku připravil PhDr. 
Bartoloměj Víta. Toto rozsáhlé, systematicky zpracované 
dílo se vţdy těšilo váţnosti jak autorových krajanů, 
povaţováno za jakousi místopisnou bibli, na kterou se 
přísahalo při sporu o historická data či místa, tak 
historiků, přestoţe se v poslední době ukazuje, ţe ani 
dílo inspirované láskou k rodnému místu neminuly určité 
nepřesnosti či omyly, a ţe v některých případech, kdy 
prameny nehovořily dost jasně nebo vůbec chyběly, 
nahradil autor při určování osob či líčení počátků 
osídlení, fakta domněnkami, vycházejícími ze znalostí a 
představ o pravděpodobném vývoji našeho kraje, jaké 
byly na konci 19. století. (viz studii PhDr. L. Jiráska  
z  r. 1993, uveřejněnou na řečických webových 

stránkách). Výslednému dílu předcházela dlouholetá badatelská činnost, které se autor věnoval 
ve svém volném čase a na své vlastní náklady. Byla to pro něj jakási odbočka od jeho hlavní 
činnosti novinářské a spisovatelské, přinášející mu potěšení a motivovaná láskou k rodnému 
městu, kterému dílo posléze věnoval.  
     Ţivotní cesta Jaromíra Hrubého nebyla jednoduchá, jak můţeme sledovat v jeho ţivotopisu, 
který si zde připomeňme, neboť 23. října letošního roku, to bude právě 160 let, co se Jaromír 
Hrubý narodil. Jeho rodný dům čp. 71 stojí na řečickém náměstí, které dnes nese jméno svého 
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významného rodáka. Původně hospodářská usedlost měla i hostinskou ţivnost. V hostinci u 
Hrubých, jinak i u Hesů, se ve 30. letech 19. století odehrála z iniciativy studenta Karla Tupého, 
pozdějšího básníka Boleslava Jablonského, první česká ochotnická divadelní představení. 
Během čtyřicátých let se zde pod vedením nového řečického kaplana Pavla Fortunáta ustavila 
vlastenecká společnost, postupně probouzející zdejší české národní povědomí. Otec Jaromíra 
Hrubého, hostinský Karel Hrubý, městský radní a v šedesátých letech purkmistr, objednával 
české noviny, které zde byly hostům k dispozici, a nad kterými se zde vedly vášnivé debaty. 
V této atmosféře vyrůstal Jaromír Hrubý, tady pravděpodobně byl zdroj jeho pozdějších znalostí 
řečické historie, pověstí, zvyků a písní i jeho celoţivotního vlastenectví. V roce 1862 zde byl 
jako desetiletý chlapec představen Boleslavu Jablonskému při jeho návštěvě ve vlasti. 
     V době, kdy studoval na jindřichohradeckém gymnáziu, zemřeli Jaromíru Hrubému oba 
rodiče. Nejdříve mu v roce 1864 zemřela matka. Otec se rok nato oţenil s vdovou Františkou 
Fáčkovou z Počátek a měl s ní ještě k pěti dětem z prvního manţelství další dvě. V roce 1868 
zemřel i otec a jeho vdova se opět provdala, tentokrát za Karla Knajfa z Počátek. Zemřela jako 
vdova v r. 1910. Komplikované rodinné poměry po smrti vlastních rodičů mohly být příčinou, 
proč Jaromír Hrubý zanechal po čtyřech letech studia na praţské technice a stal se 
vychovatelem ve šlechtických rodinách se zajištěným hmotným zabezpečením. Díky tomuto 
kroku se dostává nejprve na krátkou dobu do Slezska a později na téměř deset let do Ruska, 
kde studuje místní poměry, poznává carský reţim, uvědomuje si jeho nespravedlnosti vůči 
Polákům v ruském záboru, poznává zblízka ţivot na panských sídlech i primitivní ţivotní 
podmínky na ruském venkově, včetně mentality muţiků. To všechno hluboce vnímá a své 
poznatky vkládá do dvoudílného díla „Ze světa slovanského“, které vyšlo v Čechách 
v osmdesátých letech, ještě za jeho pobytu v Rusku. Po návratu do vlasti vydává další práce 
s názvem „Sektáři na Rusi“ a „Listy z ruské vesnice“. Jako spoluautor se podílí na vydání 
„Kytice z národních písní slovanských“, jako překladatel s J. Gebauerem vydává „Národní písně 
litevské“. 
     Za pobytu v Rusku se Jaromír Hrubý nejen zblízka seznámil s místní realitou, kterou deset 
let poznával v přímém kontaktu a objektivně vylíčil její různé podoby, ale také se při té 
příleţitosti naučil i perfektně rusky. Po návratu do vlasti v roce 1890 mu proto bylo svěřeno 
vedení redakce Ruské knihovny. Současně pro ni sám překládal ruské klasiky – L. N. Tolstého, 
F. M. Dostojevského, I. S. Turgeněva. Brzy se stal i redaktorem vydavatelství Matice lidu, 
jednatelem Umělecké besedy, psal články pro různé české a ruské časopisy, vycházející ze 
znalostí poměrů v carském Rusku. V roce 1898 je mu nabídnuto místo redaktora Národních 
listů a stává se jejich komentátorem a autorem politických úvodníků o dění v Rakousku-
Uhersku, o záleţitostech slovanských národů, později téţ o aktuálních otázkách první světové 
války.  
     Dovolenou trávil kaţdé léto ve své milované  Řečici, kde měl sourozence a další příbuzné. 
Většinu času tu však vyplnil bádáním ve farním a městském archivu, zajíţděl i do archivů 
v Třeboni a Jindřichově Hradci a zpracovával podklady ke svému velkému dílu, Místopisu 
Řečice Kardašovy, jehoţ rukopis dokončil v roce 1914. Jeho ţivot byl aţ po okraj naplněn 
usilovnou prací, které obětoval nejen svůj soukromý ţivot, ale i své zdraví. Kdyţ se na naléhání 
svých redakčních kolegů konečně rozhodl pro radikální léčbu, bylo uţ pozdě. V podvečer 3. 
února 1916 odešel ze svého bytu v Puchmajerově ulici č. 33 (nyní Lublaňské) do Vinohradské 
nemocnice suţován dýchacími problémy, aby se konečně podrobil operaci nádoru v krku, který 
ho téměř připravil o hlas. Avšak dříve neţ mohlo být přistoupeno k operaci, zemřel zadušením. 
O nemoci Jaromíra Hrubého se zmínil prof. Dr. Thomayer v časopise Zvon, kde se vyjádřil 
v tom smyslu, ţe Hrubý zemřel „nešťastným následkem neporozumění jeho nemoci“ jen proto, 
ţe nebyla včas odhalena skutečná příčina jeho potíţí. Otevření průdušnice pod hrtanem a 
banální operační zákrok by mu byly zachránily ţivot. 
     Hned druhý den uveřejnily hlavní deníky Hrubého nekrolog. Jeho domovské Národní listy 
sdělovaly, ţe …odešel muž nejryzejšího vědomí a přesvědčení českého, ryzí, hluboký, 
svérázný člověk nejpřísnějších zásad mravních, vynikající spisovatel a nedoceněný znalec 
kulturního života slovanských národů, a též nevyrovnatelný překladatel stěžejních děl krásné 
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ruské literatury. Hrubého fundované novinové články jsou zde hodnoceny jako vzorné příklady 
publicistické práce, opřené o hluboké a všestranné vzdělání a znalost předmětu. Je zmiňována i 
Hrubého přímá, ale uzavřená povaha a samotářský ţivot jak v soukromí, tak v redakci. 
Redaktoři Národních listů zde vzdali čest svému kolegovi, „vynikajícímu pracovníkovi, jemuţ 
náleţí věčná paměť“.  
     Posledním článkem Jaromíra Hrubého v Národních listech, který vyšel den před jeho smrtí, 
byla úvaha na téma „Budoucnost Polska“.  Uprostřed první světové války v něm autor, 
zaměřený především na problematiku slovanských národů, zdůrazňoval nutnost vyřešit 
v nejbliţší době polskou otázku, tedy opětné sjednocení státu, který si mezi sebe před více neţ 
sto lety rozdělily Prusko, Rusko a Rakousko. S představou, ţe Polákům z ruského záboru by 
bylo nejlépe pod ochranou Rakouska-Uherska, je Hrubý nabádal k povstání a končil slovy: 
Přinášíme vám Polákům osvobození od moskevského jha. Vyřešení otázky nejen Polska, ale 
celé střední Evropy, jak ukázala budoucnost, mělo jiný vývoj.  
     Podrobnou informaci o pohřbu Jaromíra Hrubého, který se konal v neděli 6. února 
odpoledne na Vinohradském hřbitově, podaly opět Národní listy. Její téměř doslovné znění oţiví 
dobové zvláštnosti a připomene některá známá jména:  
     Včera před čtvrtou hodinou odpolední shromažďovali se u hřbitovní kaple smuteční hosté. 
Bylo jich veliké množství, takže prostranství před kaplí bylo přeplněno. Rakev, v níž uložena 
tělesná schránka Jaromíra Hrubého, spočívala v kapli na vkusně ozdobeném katafalku, 
k němuž položily nádherné věnce: město Kardašova Řečice, Pražská akciová tiskárna, redakce 
Národních listů, rodáci řečičtí, aj. Do kaple vstoupili bratři pp. Karel a Antonín Hrubí 
s příbuzenstvem. Byla jim ze všech stran projevována hluboká a opravdové soustrast. Obřad 
vykonal dp. P. Pospíšil, načež oficianti Pražského pohřebního ústavu vynesli rakev na nosítka. 
Za rakví ubírali se sourozenci a příbuzní, dále smuteční hosté: členové ředitelství Pražské 
akciové tiskárny, říšský poslanec dr. Zd. Tobolka s chotí a dr. Josef Lucek s chotí, J.E. ministr 
m.sl. dr. Josef Fořt, za akční výbor Národní strany svobodomyslné náměstek ing. Bečka a dr. 
P.C. Nesý s chotí, říšský poslanec dr. Franta, prezident českého odboru zemědělské rady A. 
Prokůpek, starosta města Král. Vinohradů Al. Bureš, člen městské rady B. Holeček, dvorní rada 
prof. J. Koula, universitní profesor dr. Brauner s chotí, profesor Liebscher. Vynikajícího svého 
kolegu doprovodili dále veškeří členové redakce Národních listů v čele se svým seniorem 
Karlem Tůmou s chotí, šéfredaktorem dr. S. B. Hellerem a redakčním tajemníkem Vil. Heinzem, 
dále vrchní ředitel F. Péro, ředitelé J. Komárek aj. Mařík s chotí a členové všech oborů a 
odvětví závodu Pražské akciové tiskárny, zástupci redakce Národní politiky a Pražských novin, 
bývalý šéfredaktor Českého Slova Jiří Pichl, předseda Spolku českých žurnalistů Josef Holeček, 
předseda penzijních fondů členů spolku cís. rada Emil Bretter, předseda Jednoty českých 
novinářů Josef Miškovský z Českého Brodu. Z rodiště Jaromíra Hrubého, Kardašovy Řečice, 
přijeli na pohřeb svého čestného měšťana pp. starosta Hes, radní Šafránek, bývalý starosta cís. 
rada Lustig a důchodní Víta. Z kruhů spisovatelských doprovodili zesnulého ke hrobu pp. K. M. 
Čapek, Ignát Herrmann, Fr. Herites, Fr. Táborský, a Primus Sobotka.  Z bývalých kolegů na 
gymnáziu v Jindř. Hradci zavítali pp. dvorní rada Fryc, redaktor J. V. Kalaš, vrchní soudní rada 
Paleta, úředník Úrazovny Vodrážka a Vosátka, generál-auditor Horáček a dvorní rada 
Chocholka s chotí. Mezi smutečními hosty byli dále pp. dvorní rada zemského finančního 
ředitelství Svěrák, finanční radové Pirner, Souček, Kestler, finanční sekretáři Tikal, Bílek a 
Fürst, komisaři dr. Blatner a dr. Winter, dále rada z.s. Zima, ředitel plynárny Bauše, knihtiskař 
Em. Stivín, průmyslník Karel Čupr, advokáti dr. J. Dvořák a dr. Teyrovský, ředitel Městského 
muzea Nováček, zubní lékař dr. Väler, sekretář Seifert, za Zemský svaz kavárníků přeseda 
Adam, za Zemskou jednotu hostinských svazů tajemník Petrovický, továrník Vielwerth, sekretář 
Forman, emer. pokladník V. Ulrich, ředitel školy Janáček, štábní lékař dr. Janáček, vrchní oficiál 
Březina z Kardašovy Řečice, za Národní jednotu česko-židovskou Rábl, členové správní rady 
Akcionářského pivovaru na Smíchově Vodňanský a místodrž. rada Kraffer, městský okresní 
lékař dr. Klíma, tajemník Svazu českých okresů dr. Mach s chotí, arch. Martin, prof. Pražák, 
obchodník Kristerius, revident Fr. Přibyl, a jiní. Po obřadu výkropu byla rakev spuštěna do lůna 
země a smuteční hosté sypali do hrobu sluníčkem rozehřátou zem. 
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     Redakci Nár. Listů soustrast projevili: básník Ant. Sova, Ústřední výbor Národní jednoty 
pošumavské, vrch. soud. rada Schulz (spolužák zesnulého), PhC. Pavel Papáček, ředitel 
měšťanských škol v Podolí, dr. Ot. Bureš, Th. Kratochvíl, revident Jednoty záložen v Praze, 
s rodinou, Jan Kolátor, velkostatkář. 
     Poslední vůle Jaromíra Hrubého obsahovala mimo jiné i peněţité odkazy jeho rodnému 
městu: částku 10 000,- městskému chudobinci, 500,- městu na doplnění knihovny a 10 000,- na 
zaloţení nadace pro řečické ţáky odborných škol. Pozůstalost převzal bratr Karel Hrubý, který 
do řečického městského archivu na přání zemřelého uloţil rukopis Místopisu. K jeho vydání se 
město rozhodlo aţ po volbách v roce 1923. Díla se ujal PhDr. Bartoloměj Víta, profesor 
jindřichohradeckého gymnázia, který rukopis upravil pro tisk, další jeho spolupracovníci se 
zaslouţili o přepsání rukopisu na psacím stroji a jeho doplnění o fotografie. Aby toto dílo vůbec 
mohlo vyjít, muselo město pro nedostatek finančních prostředků vyhlásit subskripci a Místopis si 
tak předem předplatili jednotlivci i korporace.  
     Místopisem jsme začali i skončili, je to totiţ stále ţivá část Hrubého díla, která se 
bezprostředně dotýká obyvatel Kardašovy Řečice, zajímajících se o historii města a nejbliţšího 
okolí. A bohuţel je to také jediné dílo, kterým je Jaromír Hrubý zastoupen v naší městské 
knihovně. Moţná někdo ve své vlastní knihovně uchovává vedle Hrubého Místopisu i některé 
jeho původní překlady ruských klasiků nebo některá z děl, psaných za pobytu v Rusku, která 
jsou povaţována za pozoruhodné studie, reflektující ţivot tehdejší ruské společnosti a 
odkrývající její mentalitu zvláště na ruském venkově. 

                                      Zdenka Maršíková  
Prameny: Místopis Řečice Kardašovy 
         periodika 19. stol. 
PS: Mimochodem, kam se poděla pamětní deska J. Hrubého z jeho rodného domu? 
 

_________________________________________________________________________________ 

 
Z naší školy 

Beseda 
 

     V úterý 17. 4. 2012 první třída a obě třetí třídy besedovaly se spolupracovnicí nakladatelství 
Thovt nad knihami. Děti poznaly spoustu knih, listovaly jimi, četly, hrály různé aktivity, hádaly 
hádanky. Seznámily se s rozdělením knih do několika kategorií, a to: 
- svět ukrytý v abecedě, 
- zkusíme číst spolu, 
- zkusím číst sám, 
- šikovný čtenář, 
- první čtení pro zábavu, 
- první čtení s porozuměním   
     Odnesly si i drobné dárky.  
     Věřím, ţe naše děti získají vztah ke knihám, budou 
rády číst, objevovat nepoznané a záţitek z četby se stane 
nepostradatelný pro jejich ţivot.  
     Děkujeme paní Jitce Vondrkové za zorganizování besedy.               PaedDr. Milena Zikešová 

                                                                                                  

 
Branný den 

 
Dne 30. 4. 2012 bylo na naší škole ţivo. Přijeli 
dobrovolníci z Českého červeného kříţe a policisté. 
Paní učitelka Mgr. Lenka Míchalová zorganizovala pro  
všechny ţáky branný den. Na jednotlivých stanovištích 
jsme se dozvěděli spoustu zajímavých věcí. Pozorně 
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jsme poslouchali a poté nacvičovali masáţ srdce, umělé dýchání, stabilizační polohu, 
obvazování zraněných částí těla. Policisté nám dovolili usednout do jejich auta, zahoukali jsme 
si, oblékli neprůstřelnou vestu, nasadili pouta největším zlobivcům. Místní dobrovolní hasiči nám 
předvedli, jak uhasit poţár. Naši starší spoluţáci byli velice šikovní. Na závěr jsme si i my, 
prvňáčci, mohli zastříkat. To byl záţitek. Ale stejně hezké bylo také stát na střeše hasičského 
auta, vše si prohlédnout a pozorovat z výšky kamarády. 
     Děkujeme všem za spoustu nových záţitků a hezký den. 
                                                                         Vaši prvňáčci s paní učitelkou Milenou Zikešovou 
  

 
Branný den (podruhé) 

 
     Na 30. 4. 2012 byl pro ţáky Základní školy v Kardašově Řečici připraven Branný den. Ţáci 
poznali práci policistů, učili se oţivit  "Andulu"  umělým dýcháním a masáţí srdce, zraněného 
uvést do stabilizované polohy. Velkým záţitkem pro všechny zúčastněné se stal poţární útok, 
při kterém statečně zasahovali i naši ţáci, a to: 
                       Bartošová Simona    Martínek Aleš 
                       Blaţek Vojtěch     Lepičová Tereza 
                       Cejpek Tomáš     Roubík Zbyněk 
                       Houdek Daniel     Roubíková Natálie 
                       Hrdinka Ondřej     Schmeister Alexandr 
                       Kasperová Šárka    Souček Michal 
                       Kasperová Zdeňka   Stradová Sabina 
                       Kriegová Tereza     Svobodová Šárka 
                       Marek Aleš     Vaníček Štěpán 
                       Marek Libor  
 
     Upřímné poděkování patří i "dospělákům", kteří svým chováním a jednáním dávají dobrý 
příklad "zapáleným" malým hasičům. 
 
                                                              Heřmánková Lenka 
                                                              Skalník Miroslav 
                                                              Stradová Jana 
                                                              Tourek Tomáš 
 
     Přejeme si, aby červený kohout nadále spal stoletým spánkem a malí hasiči ukazovali svoji 
rychlost a šikovnost pouze na branných akcích. 
     Děkujeme za krásnou ukázku, za váš čas, obětavost a šikovnost. Víme, jak náročná je práce 
s dětmi. O to více ji dokáţeme ocenit a váţíme si jí.  
                                                                                                                   Mgr. Lenka Míchalová 

 
 

 
Sportovní den 

 
     Dne 7. 5. 2012 se konal na naší škole sportovní den, který připravil kolega Michálek. Na 
deseti stanovištích se tuţily svaly. Snad nejtěţší disciplínou bylo skákání přes švihadlo. Skákat 
30 sekund vajíčko - nemoţné. Ale běh na 1 000 m s přehledem zvládly "správné holky z 
Mnichu" - Eliška Marsová a Iveta Bartošová. Běţely jako o závod. Ještě jsme házeli 
medicinbalem, prováděli shyby na lavičce, kliky, lehy/sedy. Házeli jsme míčkem, běhali 60 m, 
skákali do dálky a pokusili se o trojskok. Při vyhlášení výsledků jsme ani nedýchali. Pan učitel 
Michálek postupoval od čtvrtého místa. Ještě jsme neslyšeli naši třídu a uţ zbývala jen dvě 
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medailová místa - druhé a první. VYHRÁLI JSME. To 
bylo radosti, potlesku. Aby ne, porazili jsme všechny 
třídy, a to jsme nejmenší "koťata" na škole. Inu, kdo 
umí, ... A ţivot přeje připraveným a my jsme trénovali a 
povzbuzovali jsme se navzájem. Drţte nám pěsti, jdeme 
do finále. Uţ brzy doběhneme do cíle první třídy a po 
prázdninách se vydáme na cesty ţivota druhé třídy. 

                 Zdraví prvňáčci s paní učitelkou 
PaedDr. Milenou Zikešovou 

 
 
 

 
Den dětí 

 
     V pátek 1. 6. 2012 jsme oslavili Den dětí. Naši nejstarší 
spoluţáci z 9. třídy si pro nás připravili moc hezký program 
Cirkus. Soutěţili jsme, snaţili se, napínali síly, ţhavili 
mozkové závity a výsledek? Nebudete tomu věřit. Úplně 
stejný jako na sportovním dnu. VYHRÁLI JSME! HURÁ! 
JSME NEJLEPŠÍ! 
     Děkujeme deváťákům. I my se za 8 dlouhých let o naše 
nástupce postaráme a připravíme pro ně super zábavu. 
Berte nás za slovo, bude to tak. 

 
 
 

Učíme se na dopravním hřišti 
 
     V pondělí 4. 6. 2012 jsme odjeli vlakem do Jindřichova 
Hradce na dopravní hřiště. Učili jsme se v učebně, ale také na 
hřišti, jak jezdit na kole bezpečně. Počasí nám přálo. Bylo sice 
pod mrakem, ale nespadla ani jedna slzička víly v podobě 
dešťových kapiček. I zmrzlinu jsme ochutnali. 

Vaši prvňáčci s paní učitelkou PaedDr. Milenou Zikešovou 
 

 
      

Konec školního roku v mateřské škole 
 

     Váţení čtenáři, blíţí se čas vytouţených prázdnin a dovolených a v mateřské škole vrcholí 
přípravy na loučení s našimi předškoláky. 
     Připravujeme pro děti a rodiče 21. června od 15 hodin Zahradní slavnost, na které vystoupí 
krouţek aerobiku pod vedením paní učitelky Zdeňky Müllerové a krouţek hudebně-pohybový, 
který vedou paní učitelky Vladislava Smolíková a Soňa Medková. Slavnostně ostuţkujeme naše 
předškoláky a přesuneme se na stanoviště, kde budou děti s rodiči společně plnit úkoly za 
sladkou odměnu. Stejně jako loni bude pro děti připraven skákací hrad a cukrová vata.  
     Z 27. na 28. června budeme s předškoláky spát ve školce. Sejdeme se v 18 hodin  
a společně si vyzdobíme trička, která dětem budou připomínat strávený čas v mateřské škole.  
U táboráku si opečeme vuřty a zazpíváme si s kytarou. Asi největším záţitkem večera bude 
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stezka odvahy, při které si děti sesbírají do sáčků ceny za statečnost. A potom uţ se půjde do 
hajan, kaţdý do svého spacáku se svým oblíbeným plyšáčkem. 
     Celému městu budou naši předškoláci představeni na tablu, které bude umístěno na 
obvyklém místě, na náměstí v bistru ve výloze. A 29. června v 10 hodin se slavnostně s dětmi 
na městském úřadě rozloučíme.  
      Na konci školního roku bych ráda poděkovala v první řadě všem zaměstnancům školky za 
jejich práci. Paním učitelkám za vzornou péči o děti, paním kuchařkám a uklízečkám za práci, 
bez které by školka nemohla dobře fungovat.  
      Děkuji také všem sponzorům, kteří přispívají k financování některých aktivit školky  
a pomáhají plnit přání dětí. A v neposlední řadě děkuji městskému úřadu za údrţbu areálu 
školky a také za finanční pomoc. 
      Děkuji rodičům za spolupráci, podporu a za důvěru, kterou v nás mají. Protoţe jedině 
společně můţeme dosáhnout kvalitní výchovy a vzdělání našich dětí. 
      Za celý kolektiv mateřské školy přeji dětem, hodně úspěchů ve škole a Vám všem přeji 
krásně proţitou dovolenou a prázdniny.                                                             Bc. Jana Jandová 

 
 

Jak jsem byl vyloučen ze základní školy 
 

     Ve škole základní jsem se učil slušně, spolu s později slušnými lidmi, protoţe praţské 
francouzské gymnázium v Dejvicích, mělo velmi přísná měřítka. Byli jsme mnohdy těţko 
zvladatelní, ale nikoho, pokud se pamatuji, ze školy nevyloučili. Ani, kluky Tesaříkovi, co později 
zaloţili „Jojo band“, a tenkrát byli mí spoluţáci. Jejich táta, generál, byl frajer, který chodil 
s hůlkou a hrdina Sovětského svazu. Němci mu ve slovenském národním povstání ustřelili obě 
nohy, coţ mu jak se zdálo, vůbec nevadilo. Nebo Jirka Svoboda. Na skifu vyhrál primátorky a 
pak i olympiádu veteránů v Melbourne. Nevyhodili ani Petra Šabacha, pozdějšího svébytného 
spisovatele z  Koulovy ulice, jehoţ otec, lampasák, rozepisoval sluţby a jídelníček pro rodinu na 
nástěnku, která visela v předsíni. Nakonec nevyloučili ani mne. Různé zkoušky mne provázely 
ţivotem aţ do věku seniorského, ve kterém jsem byl posléze zařazen se svou ţenou mezi třicet, 
co testy postupujících nakonec neudělali. Ne snad na univerzitě třetího věku, ale na základce 
v provinčním městečku na jihu Čech.  
     Kostel, fara, škola, obchod, náměstíčko a radnice v jedné úhlopříčce, topící se jako ostrov 
v moři lesů a rybníků. Trochu sice v nesourodém uspořádání, jak kaţdá doba se ne zrovna 
citlivě snaţila zanechat stopu s velikášským rozmachem. A tak se dnes pere betonová škatule 
nákupního střediska ve zplihlém, vybledlém hávu rudém, s jihočeskou návsí podobnou 
skanzenu z Beskyd, pod vlající fanglí, tentokrát modrou. Modrá je i škola s tělocvičnou. Nová, a 
třetí v pořadí, s učitelským sborem, který naše děti před časem titulovali do soudruhů. Je nová, 
třetí, vybavená a poloprázdná, jak dětí se rodí čím dál méně a mladí se stěhují do měst. Nad 
tím ční kostelní věţ s opuštěným bytem hlásného a hodinami, ukazujícími čas, aby se nikdo 
neplet v jaké ţe to době ţijeme, kdyţ nám i starou radnici chtěli zbourat a postavit avantgardní, 
novou. 
     „Do nové doby v novém duchu a s podnikatelským odhodláním v tvrdém kapitalizmu“, si jistě 
řeklo vedení školy. Nakonec kdo by to měl vědět lépe, neţ učitelé. Ţe vysoké provozní náklady 
na straně nákladové musí vyváţit ty výnosové, je abecedou kaţdého podnikatele. A tak celkem 
správně škola hledala rezervy. Našla je snadno. V kuchyni, se schopným personálem a 
zkušenými kuchařkami. Kdyţ byly nasyceny děti, škola prodávala obědy „přes ulici“, za coţ byla 
chválena a ctěna všemi strávníky. Bod zlomu nastal nečekaně v okamţiku, který kaţdý 
ţivnostník netrpělivě očekává a jásá, kdyţ nastane. Účetnictví se zlomilo do zisku. Nečekaně, 
bez varování účetní a předběţné kalkulace. Povinný přechod mezi plátce DPH překvapil i 
ředitelku. Kotvu vyhodila bez rozvahy a náhlý zisk zastavila náhlým rozhodnutím raději, neţ 
přejít na program plátců DPH. Zrušila uprostřed měsíce třiceti strávníkům moţnost stravování a 
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nechala jim vrátit část platby. Ovšem ne všem. Jen třicet neprolustrovaných vyloučila ze školy 
základní, mezi nimiţ jsem byl i já s manţelkou.  
     K obědu loutám rohlík k jogurtu a raduji se nad bystrou myslí, kterou jsem náhle obdařen. 
Nakonec plný ţaludek při usilovném trávení odkrví mozek. Sice mi kručí v břiše, zato kapacitu 
mozku mám naladěnu k plnému výkonu. V nostalgickém cítění příslušnosti k místu mého 
bydliště mne napadají různé kombinace, jak zviditelnit ono místo v moři lesů a rybníků. Ta 
myšlenka přišla jak kliknutí na webovou stránku. Mozek zpracoval impulz a já náhle zalitoval, ţe 
nejsem z romské rodiny. Rozhodnutí paní ředitelky by rázem udělalo z čelních představitelů 
městečka na mnoho týdnů mediální hvězdy. Málo platné, vyloučit rodinu z jiného, neţ bílého 
etnika, je přece jen diskriminace, i kdyţ se jedná pouze o oběd.  
     Mávnu nad tou představou rukou a dám si raději ještě hlt čaje, do koše vyhodím kelímek a 
dlaní smetu drobky z psacího stolu, abych se mohl opět ponořit do pracovního procesu bez 
zbytečného odbíhání do stravovacích zařízení. Co se týče koordinace a zvýšení produktivity 
práce, jde o vskutku údernický čin, ale dlouhodobě se to aplikovat opravdu nedá. A tak kaţdý 
den v naději očekávám, ţe dostaneme s manţelkou od paní ředitelky místní základní školy 
pozvánku k reparátu, jehoţ úspěšné zvládnutí by nás mohlo opět zařadit mezi vyvolené 
strávníky.    

Květen / 2012  -  Hanzlík Petr    
-------------------------------------------------------------------------- 

Ze sportu 
 

Oslavy 90 let kopané 
 

     V pátek 6. července 2012 proběhnou na místním fotbalovém stadionu 
oslavy 90 let kopané od zaloţení.  
     Oslavy začnou od 10.00 zápasem našich ţáků s ţáky SLAVIA Č. 
Budějovice. Po té bude následovat zápas dorostenců. Velmi atraktivní a 
pěkná podívaná bude  na utkání starých pánů s ţenami z Jindřichova 
Hradce, které vypukne po 13. 00 hodině.  
     Pro fanoušky dobré muziky a country je připraven koncert skupiny 

Schovanky, které vyplní dvouhodinový prostor od 15.00 do 17.00 hodin. 
     Ti, co se opravdu těší na dobrý fotbal a chtějí vidět na vlastní oči bývalé hvězdy 
fotbalu, pány Vízka, Šmicera, Straku, Haška, Bittengela, Novotného, Radu, Siegla aj., ať si 
nenechají utéci zápas s místním A muţstvem. Toto utkání začíná od 17.30 hodin. 
Po celý den Vás bude provázet moderátor radia Faktor. Večer od 20.30 hodin začíná na 
fotbalovém stadionu taneční zábava, která potrvá aţ do rána. Bude se hrát muzika pro všechny 
generace. Na tyto oslavy je také připravena velmi kvalitní tombola, kde se výherci budou 
radovat z hezkých věcí. Po celý den a celou noc je jednotné vstupné 200 Kč.  
     Téţ bude připraveno pro mlsné jazýčky bohaté občerstvení, včetně udíren, klobás aj. 
     V neděli dne 24. 6. 2012 se v rámci zaloţení 90 let kopané v Kardašově Řečici uskuteční na 
fotbalovém stadionu turnaj mladších ţáků v  kopané. Turnaje se zúčastní muţstva Ostravy, 
Náchoda, Kralup n. Vltavou, Třeboně, Horního Ţďáru, Nové Včelnice, Měcholup a Kardašovy 
Řečice. Začátek tohoto turnaje je od 9.00 hodin. Přijďte povzbudit naše mladé fotbalisty na 
tento turnaj s atraktivními muţstvy. 

Stanislav Studený 

 
 

Kardašova Řečice už má zase své nejmenší fotbalisty 
 
     Díky nadšení mladých fotbalistů Vojty Jánošíka, Standy Sedláčka, Tomáše Housky a 
Michala Kupky se dvakrát týdně schází na hřišti v hojném počtu na tréninku parta kluků a holek 
ve věku 4-7 let. 



 

- 19 - / 32 

 Řečické zajímavosti č.2/2012 

     Děti fotbal baví natolik, ţe se kaţdý večer po tréninku ptají, kdy bude zase další. Kdyţ 
se snaţí a moc nezlobí, dostávají od trenérů sladkou odměnu nebo obrázky fotbalistů. 
     Děkujeme tímto trenérům, kteří zábavnou formou učí děti první fotbalové kroky, i kdyţ to 
občas není s těmi rošťáky lehké a přejeme jim hodně trpělivosti. 
                                                                                  za rodiče malých fotbalistů Jana Chvojková 

 
 

Z činnosti kynologického klubu K. Řečice 
 

     I v letošním roce aktivně působí řečický kynologický klub. Na svém cvičišti u rybníka Velký 
se scházíme k pravidelnému výcviku psů kaţdou neděli. 
     Letošní mírná zima nám umoţnila dobře se připravit na různé akce. Lenka Bartošová se 
psem BO URIASCH MALIDAJ obsadila na závodech v Netolicích 3. místo, ve Strakonicích 4. a 
v Dačicích, kde se zúčastnilo celé druţstvo, byla 7. Jitka Géblová 5. a Dáša Vacková 2. 

     V květnu proběhly na našem cvičišti zkoušky IPO. O dobré 
připravenosti svědčí fakt, ţe všech dvanáct zúčastněných uspělo. 
     Zatím největší úspěch měla Dáša Vacková s fenou BO ROMINOU 
MALIDAJ. Zúčastnila se výběrového závodu na MR v Třeboni a 
vybojovala si účast na MR všech plemen, které se bude konat v říjnu 
ve Velešíně. 
     O víkendu 18. - 20. května jsme pořádali seminář 
s několikanásobným účastníkem MR a MS Láďou Machem z Liberce, 
který těchto úspěchů dosáhl se psem BO OSKAREM MALIDAJ 
z chovu D. Vackové a J. Turka. Tato akce, při které se probírala jak 
teorie, tak i praktická část výcviku se velice vydařila. 
     Nyní se jiţ připravujeme na vrcholovou akci tohoto roku, kterou 
bude v K. Řečici jiţ 20. ročník Memoriálu Ivany Tůmové. Uskuteční 
se v sobotu 14. července na místním fotbalovém stadionu a to 

v kategoriích IPO 3 a ZVV-1. Chtěli bychom touto cestou pozvat všechny zájemce o vrcholový 
výcvik psů, aby se přišli na závod podívat. 

za k. k. K. Řečice Tomáš Kulha 

 
Aerobic team Kardaška 

 

     Letošní rok byl v našem aerobic teamu plný změn. Z předchozího názvu „Aerobic team Janči 
andílci“ se stal „Aerobic team Kardaška“. Nezměnil se však nejen název našeho teamu, ale 
z části i jeho sloţení. V loňském roce cvičilo děvčat 13, v letošním roce uţ jen 10. V letošním 

roce team tvoří Adéla Blaţková, Kristýna 
Machová, Martina Zemanová, Simona 
Bartošová, Veronika Martincová, Nela 
Nováková, Pavla Koubová, Eliška Kočová, 
Kateřina Ledvinková a Věra Čejková. 
     Stejně jako v letech předchozích jsme se i 
letos zúčastnily nejrůznějších sportovních a 
společenských akcích v Kardašově Řečici a 
okolí. A stejně jako loni jsme se i v tomto roce 
zúčastnily soutěţí v aerobicu. Tento rok jsme 
reprezentovaly náš team se skladbou 
s názvem „Česká republika na letních 
olympijských hrách v Londýně 2012“. 
V březnu jsme se zúčastnily soutěţe 
v pódiových skladbách v Jindřichově Hradci, 
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kde jsme obsadily 3. místo. Začátkem dubna jsme se vydaly do Prahy na soutěţ „Jarní pohár 
Sokola Jinonice“, kde jsme obsadily 9. místo. Koncem měsíce dubna jsme se zúčastnily 
semifinále soutěţe „Děti fitness aneb sportem proti drogám“, které se konalo v Českých 
Budějovicích. V naší kategorii proti nám bojovaly opravdu silné teamy, nám se však přesto 
podařilo vybojovat nádherné 1. místo a zároveň postup do mezinárodního finále této soutěţe do 
Prahy. Koncem měsíce května jsme tedy vyrazily do Prahy na mezinárodní finále soutěţe „Děti 
fitness aneb sportem proti drogám“, kde jsme z devíti teamů obsadily 6. místo.  
     Menší změny nastaly i ve skupince mladších děvčat. Letos jsem se rozhodla nacvičit i s nimi 
skladbu, se kterou by se mohla zúčastnit některých sportovních a společenských akcí 
v Kardašově Řečici. Vzhledem k tomu, ţe skupinu navštěvuje 20 děvčat, nebylo nacvičení 
skladby úplně jednoduché. Přesto jsme to úspěšně zvládly, nacvičily jsme dokonce skladby dvě 
a vystoupily jsme na setkání seniorů, módní přehlídce a Dni dětí. 
     Touto cestou bych také chtěla poděkovat firmě Delta Kardašova Řečice, která nám poskytla 
sponzorský dar ve výši 5.500 Kč na dopravu do Prahy, dále firmě Zeppy  – Radimu Benešovi, 
který nám v loňském roce poskytl sponzorský dar a také paní Lence Loskotové za darování 
barevných šátků do vlasů pro mladší děvčata. 
     Pokud jste letos ještě neměli moţnost vidět náš team, určitě přijďte na Pouťové pódium, 
kterého se obě dvě skupiny z aerobic teamu Kardaška zúčastní. 

                                                                                                Mgr. Jana Müllerová, trenérka 

 

Řečický občan vítězem republikového přeboru 
 

     Dne 1. 4. 2012 se uskutečnil jubilejní 10. ročník turnaje ve stolním tenise v Horní Cerekvi, 
který pod názvem PROFI CUP je zároveň koncipován jako určitý republikový přebor 
přihlášených členek, členů a téţ sympatizantů a přátel jednotlivých sborů Adventistů 7. dne 
v rámci Čech a Moravy. 

     Adventisté 7. dne jsou řádně zaregistrovanou církví, která je 
otevřená vůči veřejnosti a čítá v ČR více jak 10.000 členů. 
Sbor, který občas v sobotu dopoledne navštěvuji, je pod 
vedením charismatické Jany Vojáčkové obzvláště otevřený a 
podle mého názoru a i vedení centrálních orgánů Adventistů i 
dosti aktivní. Tento jindřichohradecký sbor pořádá různé 
duchovní i cestopisné přednášky v hradecké knihovně a na 

fakultě managementu, v rámci ADRY pořádá několik akcí do roka, má svůj vlastní hudební a 
pěvecký sbor pod vedením Miroslava Chytky, tamější pathfindeři se na svých průzkumných 
akcích dobře starají o přírodu a mají zde téţ nadějné šachisty a florbalisty. Je mi docela 
smutno, kdyţ občas na internetu čtu nebo někde slyším, ţe církev Adventistů je sektou. Kaţdý 
se můţe osobně přesvědčit, jak to s nimi je. Sobotní bohosluţba, vegetariánství či abstinence 
se zde nikomu nevnucuje. Je na kaţdém, jak se s tím vyrovná. 
     Pro mě osobně bylo ctí tento pozoruhodný sbor v Jindřichově Hradci, coby jejich příznivec a 
sympatizant s jejich členem Maťem Javorem, jiţ šestkráte reprezentovat. Po jednom šestém, 
pátém a třetím místě a dvou druhých se mi konečně podařilo v Horní Cerekvi zvítězit, a to 
dokonce bez jediného prohraného utkání. V semifinálové skupině jsem prý hrál s loňským 
vítězem Honzou Semrádem údajně jeden set 35 minut! Proč je pro mě zmíněný turnaj 
pohodový? Nezaznamenal jsem zde verbální vulgaritu, vyhraněné pře o sporné míčky, převládá 
zde uvolněné atmosféra s pozoruhodným občerstvením a cenami. Je zajímavé, ţe i ti, co končí 
na posledních místech, se rádi vracejí. Vzhledem k mému věku a stále se zvyšující kvalitě 
soupeřů, nebude obhajoba letošního prvenství pro mě v příštím roce vůbec snadná. 
     Konečné pořadí prvních třech stolních tenistů: 

1. Karel Hloušek, Jindřichův Hradec 
                                                2. Jiří Spielvogel, Horní Cerekev 
                                                3. Lukáţ Neţerka, Horní Cerekev 
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     Letošního jubilejního 10. ročníku se celkem zúčastnilo 25 hráček a hráčů, z toho 3 byli 
registrovaní v rámci okresních soutěţí. 

Karel Hloušek 

 
Okolo Babek 

 
     V pátek 18. května 2012 proběhl po asfaltových i lesních cestách v okolí Kardašovy Řečice  
první ročník běţeckého krosového závodu Okolo Babek. 
Počasí závodu přálo, bylo jasno a velmi příjemná teplota. Celkový počet závodníků činil 
v hlavním závodě o délce trati 6,9 km 71 běţeckých nadšenců a 13 „chodkyň“.   
     Z dosaţených výsledků hlavního závodu nejvíce vyčníval výkon Davida Korandy 
z Jindřichova Hradce, který se v cíli objevil za 23:28 minut. Pozoruhodný výkon a čas 
zaznamenala rovněţ vítězka v kategorii ţen, domácí Martina Michálková, která zdolala trať 
necelých 7 km za 29:25 min a předčila tak i mnohé borce z řad fotbalistů. 

     Premiérového ročníku krosového závodu se 
zúčastnil i místostarosta našeho města pan Karel 
Mach, který přítomné přesvědčil o tom, ţe je 
nejen vynikající muzikant, ale i nadšený 
sportovec.   
     Pomyslnou kategorii řečických sportovců 
„veteránů“ pak úspěšně reprezentoval pan 
Stanislav Semrád, který dorazil zpět na plochu 
fotbalového stadionu za úctyhodných 37:44 min.   
Avšak pro všechny zúčastněné bylo největším 

záţitkem úporné a nadšené odpolední soupeření dětí, které dle věku zdolávaly trať v rozmezí 
100 m aţ 3 km.  Jen ti nejlepší z kaţdé kategorie si doslova vyběhali pomyslnou cestu slávy aţ 
ke stupni vítězů a byli odměněni nejen hodnotnými cenami, ale zejména kovy vskutku 
nejcennějšími, hřejivými medailemi.   
     Bývá zvykem připojit na závěr děkovná slova. Nerada bych, aby vyzněla příliš pateticky, 
nicméně na místě rozhodně jsou. Dík patří organizátorům a „duchovním“ otcům závodu, 
Zbyňkovi Michálkovi a Mírovi Michalovi alias Bavorovi za skutečně zdařilou akci, vynikající 
organizaci, přípravu tratě a následnou běţeckou diskotéku v Pivnici manţelů Vodičkových.   
     Z velmi příznivých ohlasů je zřejmé, ţe si závod našel své fanoušky jak řečické tak 
přespolní, nechyběli zástupci z J. Hradce, Veselí n./ Luţ., Nové Včelnice, Kamenice n./ Lipou, 
Lodhéřova… a troufám si říct, ţe 18. května 2012 byla zaloţena nová řečická tradice.  

Marie Valdová   

 

Modelklub 

Jaké bylo jaro u modelářů a šikulek 

 

     Stalo se zvykem, ţe informujeme čtenáře tohoto čtvrtletníku o naší činnosti s dětmi  

a mládeţí v našem městě. Nejinak tomu bude i v těchto několika větách. Určitě víte, ţe Model 

klub se věnuje dětem v odbornosti modelářské, kdy do krouţku pod vedením Michala a Lukáše 

Voseckých docházejí chlapci z místní základní školy. Věnujeme se i výtvarným a rukodělným 

činnostem v krouţku, pro který se zaţil název Šikulky a který vedou Radka Volfová, Jana 

Karasová, Lenka a Nikola Ţákovy.  

     Kluci modelářští mají sportovní ambice, snaţíme se s nimi jezdit na soutěţe a motivovat je  

k lepším a lepším výsledkům. Vězte někdy to je boj. Lákadel dnes je mnoho a snaţíme se 

vyhrávat nad mocným soupeřem, kterým je počítače a jeho obrazovka s nepřebernou nabídkou 

her. Je to boj  isyfovský. Je nám víc neţ jasné, ţe výpočetní technika je v dnešní době 



 

- 22 - / 32 

 Řečické zajímavosti č.2/2012 

nevyhnutelný partner a snaţíme se ve volných chvílích vysvětlit její pozitivum a především 

vštípit to, ţe se jedná především o pracovní nástroj, aţ pak o zařízení poskytující zábavu. Ale to 

jsem se odchýlil od původního záměru těchto řádek. Rád bych pochválil všechny kluky 

v krouţku za jejich trpělivost a soutěţivost, kdy se dvěma podařilo díky jejich soutěţním 

výsledkům probojovat na podzimní Mistrovství republiky mládeţe v Koţlanech u  Plzně. 

V kategorii házedel je to Štěpán Vaníček a v kategorii modelů P30 (poháněných gumovým 

svazkem) se do této soutěţe nominoval Miroslav Prachař. V tuto chvíli nezbývá neţ klukům 

popřát do podzimní soutěţe hodně štěstí a poděkovat Michalovi a Lukáši Voseckých za jejich 

celoroční práci s mládeţí a prezentaci modelářského koníčka na akcích, které naše město 

pořádá.  

 
 

     A Šikulky? Ty pracují naprosto samostatně, děti si odnášejí skoro z kaţdého krouţku domů 

nějaký zajímavý výrobek, přispívají svou výzdobou na kulturní akce města, na poţádání dělají 

výzdobu do místních veřejných institucí. Mám osobně velkou radost z tohoto příjemného a 

platného začlenění do činnosti v našem městě a velice rád uvedu, ţe je to zásluhou vedoucích 

tohoto krouţku, které jsem jmenoval v prvním odstavci tohoto článku. Za to jim patří velký dík 

nejen ode mne, ale myslím od všech rodičů, jejichţ děti do krouţku docházejí. To ţe tato práce 

není jednoduchá je víc neţ jasné a je potřeba za dvouhodinovým krouţkem jednou týdně vidět i 

hodiny přípravy, nákupů a zkoušení postupů, aby je byly děti schopné zvládnout.  

 
 

     V těchto dnech vedoucí krouţku Šikulek udělaly oficiální ukončení letošního roku, dětem 

uspořádaly v plešské hospodě zábavné odpoledne plné soutěţí, písniček a i pohoštění bylo. 

Rád bych poděkoval právě zaměstnancům obecního úřadu v Pleších a Janu Dvořákovi 

staršímu za přípravu skvělého pohoštění. Na závěr odpoledne všechny děti obdrţely trička  

s logem Šikulek a tašku dárečků se závěrečným přáním, aby se v září zase přihlásily a v dalším 

školním roce si chodily rozšiřovat svou výtvarnou šikovnost.  

      V závěru článku se zmíním o kaţdoroční akci pořádané naším model klubem. Jedná se o jiţ 

tradiční modelářské setkání za přítomnosti veřejnosti, které nese název Kapr v luftě. Akce si 

vyslouţila kladný ohlas v celé republice, a proto se nám na letošní ročník přihlásilo více neţ 

sedmdesát modelářů z celé republiky. Podstatná část vystupujících v hlavním programu přijela 

na naše modelářské letiště jiţ v pátek. Ostatně kdo byl v pátek 1. 6. 2012 na náměstí  
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J. Hrubého kolem půl sedmé navečer, zcela určitě nepřehlédl kolonu více neţ patnácti vozidel  

s obytnými přívěsy, která se formovala k jízdě na modelářské letiště v Pleších. Byli to naši 

přátelé z Valašského Meziříčí. Akce, která byla časována na celou sobotu, především její 

odpoledne, se povedla, modelů bylo vidět opravdu hodně a máme pozitivní ohlasy jak od 

samotných modelářů, tak i od diváků. Musím poděkovat svým kolegům za nemalý čas 

věnovaný přípravě této poměrně rozsáhlé akce a velice rád zmíním profesionální přístup 

Františka Beneše k zajištění ozvučení akce a Karla Slámy jako připraveného a skvěle 

reagujícího komentátora.  

 
 

     Tolik tedy několik vět od modelářů a šikulek. Na závěr nezbývá neţ vám, čtenářům, popřát 

krásné proţití letních měsíců a na podzim se budeme těšit na přihlášky vašich ratolestí do 

krouţků modelářů a šikulek.   

Foto: Čestmír Hlaváček ml.                                                                                   Ing. Milan Karas 

 
 

Šikulky z Kardašky 
 
     Náš dětský výtvarný a 
hlavně kreativní krouţek 
Šikulky vznikl na začátku 
školního roku 2008 pod 
záštitou Model klubu 
Kardašova Řečice. V tu dobu 
jsme tak nějak nevěděly, do 
čeho jdeme a jestli budeme 
mít nápadů tolik, ţe se u nás 
dětičky nebudou nudit a 
budou mít celý školní rok co 
tvořit. Chuť dětí k tvořivé práci 
a jejich zápal nám dělaly 
obrovskou radost a 
povzbuzovaly nás 
k vymýšlení dalších a dalších 
výrobků. Za dobu pěti 
šikulkovských školních let se 
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u nás vystřídala opravdu pěkná řádka šikovných dětí. Dokonce máme mezi dětmi jednu 
ostřílenou matadorku, která s námi pracuje po celou dobu trvání našeho krouţku. Tenkrát byla 
ještě malá holčička, kdyţ se přihlásila mezi prvními dětmi a dnes je z ní velká slečna. Jmenuje 
se Veronika Martincová.  
     Nikdo si nedovede představit, kolik výtvarných potřeb – dovolila bych si napsat s úsměvem 
na tváři „křápů“, se v takové dílně za řadu pěti let nashromáţdí. Kousek látky, sušený 
pomeranč, zbytek polystyrenu, zavařovací sklenice, rulička toaletního papíru, zbytek krepového 
papíru, tupé nůţky, ostré nůţky, vánoční dekorace, velikonoční vajíčka, pytel slámy, bedna pilin, 
provázky dlouhé, provázky krátké, provázky úplně na nic…, tuţky, lepidla, barvy…atd. Kaţdý, 
kdo mezi nás zavítal tak nevěřícně koukal, co všechno dovedeme schovat. A na takové 
potřebné věci je potřeba mít dostatek místa. Nám se podařilo najít po čtyřech letech prostory 
přímo na Městském úřadu, které nám vyhovují jak svým rozsahem, tak zázemím a také 
vstřícností zaměstnanců úřadu. Tak nějak škodolibě a ryze účelově musím napsat, ţe máme 
radost z toho, ţe jednání o bourání této budovy skončilo pro tuto chvíli na mrtvém bodě, protoţe 
nám se do dalšího kočování a stěhování opravdu nechce.  
     Musím také napsat, ţe po celou dobu pěti let s dětmi pracovalo a pracuje několik vedoucích: 
Alena Dvořáková, Radka Volfová, Lucie Nováková, Dana Houdková, Jaroslava Vlková, Lenka 
Ţáková, Nikola Ţáková a Jana Karasová.  
     Na konci tohoto shrnutí bych chtěla poděkovat Ing. Milanu Karasovi, který je předsedou 
Model klubu Kardašova Řečice a nás všechny do tohoto spolku „naverboval“. Nikdy si nedovolil 
říct nám NE, kdyţ jsme potřebovaly pomoci něco provrtat, přilepit či přepravit.  Dále za všechny 
„tety“ děkuji dětem, které s námi pracovaly, tvořily a radovaly se z úspěchů nad zdařilým dílem.   
     A ještě malá pozvánka na příští rok. Milé děti, pokud s námi budete chtít pracovat i ve 
školním roce 2012/2013, můţete se v září přihlásit. O přihláškách vás budeme včas informovat. 
Zároveň i nadále platí naše e-mailová adresa: sikulky@centrum.cz.  
     Ráda bych ještě oslovila maminky, tety, či babičky. Náš výtvarný krouţek vyuţívá své 
prostory jeden den v týdnu. Dětí máme poţehnaně, ale vedoucích „tet“ je málo. Pokud by se 
některé z vás chtělo stát se takovou tetou, můţete se směle pustit do krouţku samostatně třeba 
s nějakou svou kamarádkou. My budeme jedině rády. Uvítáme i maminky, které mají školkové 
dětičky a naše prostory budou chtít vyuţít.    

Radka Volfová 

Aktivity našich hasičů 

Bechyňský sedmiboj 11. 2. 2012 

     Dne 11. 2. 2012 se mladí hasiči zúčastnili 
soutěţe v Bechyni. Soutěţilo se v sedmi 
disciplinách (kvíz, hadicové kolo, motání hadic, 
shazování kuţelek, opičí dráha, kimova hra a 
uzlová štafeta). Náš sbor reprezentovaly 3 druţstva 
v mladší kategorii a 1 v starší. Mladší kategorie se 
celkově zúčastnilo 22 týmů. V této kategorii jsme 
obsadili 4. místo (Libor Marek, Dan Houdek, Šárka 
Svobodová), 10. místo (Tereza Lepičová, Sabina 
Strádová, Ondřej Hrdinka) a 15. místo (Dan 
Stručovský, Adéla Křiváčková a Eliška). Starší 
kategorie se zúčastnilo celkem 18 druţstev. V této 

kategorii jsme obsadili 15. místo (Šárka Kasperová, Aleš Marek a Michal Souček). 
     Další fotografie ze soutěţí naleznete na www.sdhkardasovarecice.estranky.cz nebo 
sdhkardasovarecice.rajce.idnes.cz.  
V případě dotazů nám můţete napsat na e-mail: sdh-kardasovarecice@seznam.cz 

mailto:sikulky@centrum.cz
http://www.sdhkardasovarecice.estranky.cz/
http://sdhkardasovarecice.rajce.idnes.cz/Bechyne_2012
mailto:sdh-kardasovarecice@seznam.cz
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BAHŇÁK 2012 

     Dne 19. 5. 2012 se zástupci SDH Kardašova 
Řečice zúčastnili extrémního překáţkového závodu 
„Bahňák“, který je určen členům Integrovaného 
záchranného systému ČR a pořádá ho občanské 
sdruţení OneSa Sokolov ve svém areálu. Cílem 
není vyhrát, ale překonat trať a doběhnout do cíle 
bez úhony. Tento cíl se nám splnit podařilo. 
V našem tříčlenném týmu nás reprezentovali David 
Křiváček, Tomáš Tourek a Lenka Heřmánková. 
V dětské kategorii soutěţil tým ve sloţení Tomáš 
Tourek, Zbyněk Roubík a Tereza Kriegová. Tento 
tým vybojoval krásné druhé místo. Jednou 
z dětských výher byla projíţďka na záchranářském 

vznášedle.   

 

 

 

 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Okresní hra Plamen 2011/2012 
 

     Poprvé pod vedením Lenky Heřmánkové a 
Heleny Machové a za pomoci ostatních členů 
Sboru dobrovolných hasičů se kolektiv 
mladých hasičů zúčastnil okresní hry Plamen.  
Hra Plamen je rozdělena na dvě části 
(podzimní a jarní), celkově se soutěţí v 6 
disciplínách a musí se splnit celoroční činnost, 
která je zapsána v kronice kolektivu.  
     Podzimní část v našem okrese proběhla 8. 
10. 2011 v Hamru. Děti měly splnit dvě 
disciplíny (závod poţárnické všestrannosti a štafeta dvojic). Z důvodu nepříznivého počasí 
odběhly děti jen závod poţárnické všestrannosti. V týmu mladších vyrazili do terénu: Šárka 
Svobodová, Daniel Houdek, Libor Marek, Tereza Lepičová a Ondřej Hrdinka. Za starší hájili 
naše barvy: Tereza Kriegová, Šárka a Zdeňka Kasperovi, Michal Souček a Sabina Strádová. 

http://www.bahnak.eu/
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     Naše premiéra dopadla na výbornou – 
v kategorii mladších jsme vybojovali vynikající  
2. místo z 9 druţstev. Nutno zdůraznit, ţe 
s nejmenším počtem trestných bodů. Práce  
s buzolou, střelba ze vzduchovky a praktické 
dovednosti byly naší silnou stránkou, zapracovat 
musíme na fyzické kondici. Starší děti dokončily 
jako 10. z 12 druţstev. I to je ovšem nutno 
povaţovat za velký úspěch, protoţe jejich start byl 
z důvodu velké nemocnosti ohroţen, ale my jsme to 
nevzdali a druţstvo starších doplnily děti mladší. 
     Jarní část proběhla 12. 5. 2012 v Suchdole nad 
Luţnicí.  Zde se soutěţilo ve zbylých 5 disciplínách 

a hodnotila se celoroční činnost. Zastoupení jsme měli jen v kategorii mladších. Tým mladších 
čítal celkem 10 dětí, a to Libor Marek, Tomáš Cejpek, Sabina Stradová, Tereza Lepičová, 
Martin Kababik, Ondřej Hrdinka, Šárka Svobodová, Štěpán Vaníček, Daniel Houdek  
a náhradnice Natálie Roubíková. 
     Nejprve jsme nastoupili na „Štafetu poţárních dvojic“, které se zúčastnily dvě štafety a 
počítal se čas té lepší. V této disciplíně jsme se umístili na prvním místě. Hned po dokončení 
této disciplíny jsme nastoupili na, pro nás nejobávanější, „Poţární útok s překáţkami CTIF“. 
V této disciplíně zapůsobila tréma a nedařilo se vázat uzle, ale jinak vše proběhlo v naprostém 
pořádku. Nakonec jsme se v této disciplíně umístili na 3. místě. 
Po té jsme nastoupili na „Štafetu 4x60m“. Zde jsme sloţili opět dvě štafety a počítal se čas té 
rychlejší. Obsadili jsme 2. místo.  
     Obědem jsme obnovili síly a vyrazili na další disciplínu a to „400 m štafetový běh 
s překáţkami CTIF“. Zde jsme obsadili 1. místo. Jako poslední disciplína na nás čekal „Poţární 
útok“, ve kterém jsme získali 1. místo. V průběhu soutěţe rozhodčí prohlíţeli kroniky a 
kontrolovali, jestli je splněná celoroční činnost (výlety, besedy, plnění odznaků odborností……) 
     Po odběhnutí všech druţstev se sčítací komise pustila do sčítání. Po krátké chvilce čekání 
na výsledky jsme nastoupili a poslechli si celkové pořadí. V kategorii mladších jsme obsadili  
1. místo. Na kraj se postupuje v kategorii starších, ve které jsme letos zastoupení neměli, ale 
v příštím roce zastoupení mít budeme, tak doufáme, ţe se nám zadaří stejně jako v letošním 
ročníku. 

 
 
 

Družstvo 
SDH 

ZPV Štafeta dvojic Útok CTIF Štafeta 4x60 Štafeta  CTIF PÚ Konečné 
pořadí čas poř. čas poř. čas poř. čas poř. čas poř. čas poř. 

Kardašova 
Řečice 

0:48:16 2 97,00 1 245,41 2 61,42 2 119,69 1 29,80 1 1 

Stráž nad 
Nežárkou 

0:47:25 1 99,00 3 221,57 1 60,11 1 126,95 3 31,05 2 2 

Hamr 0:50:30 3 98,81 2 237,77 4 79,07 4 126,01 2 39,21 4 3 

Studená 0:52:39 4 123,31 4 313,86 3 67,84 3 145,04 5 34,41 3 4 

Nová 
Včelnice 

0:54:20 5 143,66 5 304,60 6 N 6 140,25 4 42,19 5 5 

Jarošov nad 
Nežárkou 

1:07:50 6 172,56 6 340,54 5 87,89 5 147,63 6 64,00 6 6 

 

 
 Za SDH Kardašova Řečice 

                                                                                                  Lenka Heřmánková 
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Hasičská soutěž družstev – 16. 6. 2012 
 
Sbor dobrovolných hasičů Kardašova Řečice si Vás dovoluje pozvat na hasičskou 
soutěţ, která bude probíhat 16. 6. 2012 na zadním fotbalovém hřišti. Soutěţ bude 
zahájena ve 13:00. Po odběhnutí všech soutěţních druţstev budou vyhlášeny 
výsledky. Po menší přestávce zahraje kapela METALMOR. Ve 21:00 začne noční 

soutěţ a po vyhlášení výsledků zahraje kapela WEGGETT. Občerstvení zajištěno. Těšíme se 
na Vaši účast a přejeme mnoho sportovních a kulturních záţitků. 
 

Pozvánka do Mnichu od hasičů SDH Mnich na hasičské odpoledne dne  
30. června 2012 

 
     V letošním roce si připomíná Sbor dobrovolných hasičů obce Mnich sedmdesáté výročí 
svého zaloţení. V rámci oslav zaloţení sboru uspořádají hasiči v sobotu dne 30. června 2012 
soutěţ hasičských druţstev muţů, ţen i dětí v poţárním útoku. Hasiči místního sboru si proto 

dovolují pozvat nejen hasiče, ale i všechny příznivce poţárního 
sportu do obce Mnich.   
     Místem konání soutěţe bude louka na začátku obce Mnich ve 
směru od K. Řečice, před prvním domem vlevo. Po shromáţdění 
techniky, hasičů a prezentaci, bude soutěţ zahájena ve 13.30 
hodin nástupem druţstev. Dále proběhne samotné klání 
hasičských druţstev za obvyklých podmínek, vyhodnocení soutěţe 
a vyhlášení výsledků.  Někteří se mohou ještě těšit na oblíbenou 
pivní štafetu čtyřčlenných druţstev. Ihned po skončení soutěţního 

klání z přistaveného podia zahraje kapela „Vrbovci.“ Pro všechny diváky bude připraveno 
posezení pod velkým stanem a samozřejmě i bohaté občerstvení. Nakonec pozvání si můţeme 
přát snad jen hezké počasí. 

                                                                                    Antonín Stojka, jednatel SDH Mnich 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

V Kardašově Řečici vyrostl „nový“ penzion 
 

     Jak jistě pozornosti mnohých občanů neuniklo, 
v Kardašově Řečici v ulici Jablonského vyrostla „nová“ 
budova. „Nová“ proto, ţe se novostavba nese 
v původním duchu, dokonce i střešní krytina byla 
pouţita z původní staré stavby, která byla zbourána.  
     Jedná se o novou ubytovací kapacitu – penzion. 
Investorem této stavby je společnost Ch & Ţ s. r. o., 
vlastněné Janem Chvojkou a Petrem Ţákem. Původní 
záměr – rekonstrukce stávající budovy č. p. 202, nebylo 
moţné uskutečnit, technický stav to neumoţňoval. 

Problémem nebyly jen podlahy pod úrovní silnice, bez moţnosti navýšení kvůli nízkým klenbám, 
ale i silné kamenné zdi, u kterých se jen obtíţně mění dispozice, provádí zateplení a další 
zásahy. 
     Proto po strţení starého domu vyrostla na stejném místě nová budova, jeţ bude splňovat 
poţadavky nízkoenergetické stavby. Penzion nabídne tři dvoulůţková studia – z toho jedno 
bezbariérové a dva apartmány – třílůţkový a čtyřlůţkový. Dále ponese certifikaci ve výši 
nejméně dvou hvězdiček a také certifikát „Cyklisté vítáni“. 
     Penzion nabídne ubytování široké klientele – od jednotlivců přes rodiny s malými dětmi aţ po 
seniory. Jeho cílem je zejména prodlouţení pobytu turistů v našem městě a také prodlouţení 
turistické sezóny. Mimo turistů a cykloturistů počítá penzion s pobyty houbařů, rybářů,  
vyznavačů geocachingu a sportovně-relaxačních pobytů atd. 
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     Stavba se pomalu blíţí do finále, dokončena by měla být začátkem července. Penzion jiţ 
zřídil své webové stránky, které budou průběţně aktualizovány a budou doplněny o fotografie 
z průběhu realizace projektu. Stránky si můţete prohlédnout na adrese 
http://www.cyklopenzion-recice.cz/ . 
     Partnery projektu jsou: Jan Chvojka a Petr Ţák, Ing. Veronika Slaninová, Radim Beneš - 
penzion Ve dvoře, Pluhův Ţďár, Alena Skamenová - penzion Trutmaň, Mezilesí a Václav Karlík 
– penzion Korýtko, Filipova Huť. Projekt „Cyklopenzion Kardašova Řečice“ je spolufinancován 
Evropskou unií, výše přislíbené dotace činí 54% z celkových způsobilých výdajů 
 

 

 

 

 

 

                                                                                                                     Jan Chvojka, Petr Ţák 

 

Internetový kurz pro seniory 

 

     Městská knihovna v Kardašově Řečici 

byla vybrána do projektu „Senioři 

komunikují“. Projekt pořádá Nadační fond 

Livie a Václava Klausových. Základní škola 

poskytla prostory pro 10 seniorů. Internetový 

kurz probíhal od 28. 5. do 31. 5. 2012. Lektoři 

– manţelé Adamcovi – dojíţděli z Českých 

Budějovic. Mimo jiné byl jeden den věnován 

problematice bankovních sluţeb. Povídání 

bylo nejen zajímavé, ale i poučné. 

     Na závěr kurzu dostal kaţdý senior 

„Osvědčení o absolvování vzdělávacího kurzu“. 

    Děkujeme paní Jitce Vondrkové, ţe nám, seniorům, umoţnila poznat základy internetu. 

za všechny účastníky kurzu Anna Kernerová 

 

 

 

 

UUKKOONNČČEENNÍÍ  PPRRÁÁZZDDNNIINN!!  
sobota  1. září 2012 v 18 hod před Kulturním domem 

Program: 
18.00-skupina RYBNÍKÁŘI sehraje představení pro děti a dospělé 

s názvem   Vodnické vyprávění 
19.00-hudební vystoupení skupiny Rybníkáři ve stylu folk,country,swing 

20.30-druhý ročník tajemné stezky odvahy s názvem  
„Vysvobození  zakleté paní Julie“ 

 

http://www.cyklopenzion-recice.cz/
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Sruby Bartoš 
   
Sruby Bartoš nabízejí výstavbu srubových domů i chat. Věnujeme se dále výrobě pergol i 
zahradních doplňků. Dále je moţné si u nás zjednat výstavbu krovu na Vašem novém domu, či 
rekonstrukci krovu na stávající nemovitosti. Dále zabezpečujeme pokrývačské i klempířské 
práce.    
Kontakt:  
             František Bartoš  
             Palackého 292  
378 21 Kardašova Řečice  
Tel. +420 723 837 324  
E-mail: bartos.fr@centrum.cz  
Web: tvujsrub.cz 

 
 
 

 
Dražba dne 4. 7. 2012  

BYT 2+1, 
85 m2 v Kardašově Řečici 

 
 - zateplení, nová okna, plyn, sklep, garáţ, 
dřevník. 
Odhad 880.000,- Kč, vyvolávací cena 
586.667,- Kč. 
 Znalecký posudek, draţební vyhláška a 
další   informace na www.okdrazby.cz nebo 
www.exekuce.cz  
 

 
 

PEDIKÚRA, MANIKÚRA „SLUNÍČKO“ 
U vás doma! 

- docházka dle osobní nebo telefonické domluvy 

- moţnost dárkových poukazů 
                                                                      Ivana Klašková 

Palackého 200, Kardašova Řečice 
                                                                             telefon: 606 757 416 

 
 

 

Letní koncert 
 

Město Kardašova Řečice připravuje 
LETNÍ KONCERT v pátek 17. srpna 2012  

Začátek:19.00 hodin  
Místo konání: Husův dům v ulici Míru 

Účinkuje: Kristina Fialová – viola a Barbora Plachá – harfa.  
V programu zazní díla Bacha, Handela, Schuberta, Piazzolly, aj. 

Vstupné dobrovolné. 
 

http://www.okdrazby.cz/
http://www.exekuce.cz/
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